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Αθήνα, σήµερα στις 6 Οκτωβρίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε oλοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 5/10/2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα  Πρακτικά της Γ’ συνεδριάσεώς του της Τετάρτης 5
Οκτωβρίου 2011 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου «Διεύρυνση της άµεσης και συµµετοχικής δηµοκρα-
τίας µε τη διενέργεια δηµοψηφίσµατος»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Κασαπίδη,
Βουλευτή Κοζάνης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Αγροτικής Οικονοµίας και  Κτηνια-
τρικής της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδος  αιτείται την επέκταση
του χρονικού διαστήµατος για την υποβολή αιτήσεων αδειοδό-
τησης των αρδευτικών γεωτρήσεων, καθώς και απλοποίηση των
διαδικασιών.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού Ηρα-
κλείου  αιτείται την ένταξη στην ειρηνοδικειακή περιφέρεια του
Ειρηνοδικείου Βιάννου των τοπικών κοινοτήτων Μάρθας, Αφρα-
τίου, Εµπάρου, Ξενιάκου, Κατωφυγίου και Μιλλιαράδου

3) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑ-
ΔΗΣ, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και Α’ Θεσσαλονίκης
κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Δι-
οικητικό Συµβούλιο του Σωµατείου Αρτοποιών Υπαίθρου Θεσσα-
λονίκης «Η Δήµητρα» εκφράζει την αντίθεσή του για την αύξηση
του ΦΠΑ  στο 23% στην εστίαση και ζητεί τη µείωσή του στο 6%.

4) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Τεχνικού Επιµελη-
τηρίου Ελλάδας, Τµήµα Ανατολικής Στερεάς αιτείται την
επανεξέταση του θέµατος της αύξησης των αντικειµενικών αξιών
στους ορεινούς οικισµούς του Νοµού Φθιώτιδας.

5) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΚΟΥΣΕΛΑΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Δ.Σ. του Συλλόγου Γονέων και
Κηδεµόνων του ΚΕΘΕΑ Κύτταρο Καλαµάτας εκφράζει την αντί-
θεσή του για την περικοπή της κρατικής επιχορήγησης η οποία
είναι αναγκαία  για τη στήριξη των προγραµµάτων απεξάρτησης
και κοινωνικής επανένταξης.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η προϊσταµένη του τµήµατος Χρηµατο-
οικονοµικής και Ασφαλιστικής, ΤΕΙ Κρήτης αιτείται την επιτά-
χυνση του διορισµού των δύο τεχνικών (ΕΤΠ) του Τµήµατος
Χρηµατοοικονοµικής και Ασφαλιστικής του ΤΕΙ Κρήτης.

7) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων
Υπαλλήλων Αιρετών Περιφερειών Ελλάδας και η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Εργαζοµένων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης
αιτούνται την προσωρινή αναστολή της καταβολής των δόσεων
ή και την επιµήκυνση των δόσεων προς τα πιστωτικά ιδρύµατα
της χώρας, για τους  εργαζόµενους  στο δηµόσιο.

8) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Δήµου Ιεράπε-
τρας, Νοµού Λασιθίου αιτείται την πρόσληψη προσωπικού στους
παιδικούς βρεφονηπιακούς σταθµούς και στα ΚΔΑΠ του Δήµου
Ιεράπετρας.

9) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Λου-
τρακίου-Περαχώρας εκφράζει την ανησυχία των κατοίκων της
περιοχής για το ενδεχόµενο κατάργησης του τοπικού  γραφείου
του ΟΑΕΔ στο Λουτράκι.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δ.Σ. Βασιλικής
-Δροσοχωρίου αιτείται την επίλυση του θέµατος «Ανακαίνιση και
εκσυγχρονισµός του τµήµατος αρδευτικών δικτύων ζωνών Α και
Β ΛΕΚ  Ιωαννίνων».

11) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  επιτροπή πολιτών από την Κορινθία
και την Αχαϊα αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά σε αγρο-
τεµάχια υψηλής παραγωγικότητας εκατέρωθεν των εθνικών
οδών.

12) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
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ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρό-
εδρος της «ADHD HELLAS» καταθέτει προτάσεις για άτοµα µε
Διαταραχή Ελλειµµατικής Προσοχής και Υπερκινητικότητας. 

13) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρό-
εδρος της ADHD HELLAS καταθέτει επιστολή του Πανελλήνιου
Σωµατείου Ατόµων µε Διαταραχή Ελλειµµατικής Προσοχής και
Υπερκινητικότητας.

14) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται
στα  προβλήµατα λειτουργίας των Ιατρείων του ΙΚΑ Ελευσίνας.

15) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην
ίδρυση Αγροτικού Τεχνολογικού Λυκείου στα Μέγαρα.

16) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αχιλλέας Σταυρίδης εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του για την υποβάθµιση του µνηµείου της Ρο-
τόντας στη Θεσσαλονίκη.

17) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η  «Μεταλλουργική Βιοµηχανία
Ηπείρου Α.Ε.» αιτείται την εξαίρεση της επιχείρησης  από το κα-
θεστώς της εργασιακής εφεδρείας.

18) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι κάτοικοι του χωριού Καλεντζίου
Κορινθίας αιτούνται τη διόρθωση του ν. 2539/1997 για τη δηµι-
ουργία τοπικού συµβουλίου στο χωριό .

19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΝΑΚΟΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Νοσοκο-
µείου Βόλου καταγγέλλει το διοικητή του εν λόγω νοσοκοµείου,
ο οποίος σε σύσκεψη των στελεχών της νοσηλευτικής υπηρεσίας
προσπάθησε να εκφοβίσει και να τροµοκρατήσει το προσωπικό
εν όψει του θεσµού της εργασιακής εφεδρείας.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την ένταξη στην ειρηνοδικειακή περιφέρεια του
Ειρηνοδικείου Βιάννου έξι  κοινοτήτων που ανήκουν στην περι-
φέρεια του Ειρηνοδικείου Καστελίου.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Πρόεδρος του Ιατρικού Συλλό-
γου Αθηνών εκφράζουν την αντίθεσή τους στην τροπολογία η
οποία προσετέθη στο υπό ψήφιση σχέδιο νόµου «Ανασυγκρό-
τηση του Εθνικού Συστήµατος Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.λπ.»
περί αναγραφής της «Δραστικής Ουσίας» στη συνταγογράφηση.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου
Προστασίας Περιβάλλοντος Αττικής «Η Προστασία» αιτείται τη
δηµιουργία υπαίθριου µουσείου στο χώρο των ανενεργών  αρ-
χαίων λατοµείων της Πεντέλης.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Ανώτατης Συ-
νοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδος αιτείται την προσθήκη ρυθ-
µίσεων στην τροπολογία για το έκτακτο ειδικό τέλος
ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών, µε  διευκρινίσεις
που θα αφορούν στους πολύτεκνους.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Δασολόγων
Δηµοσίων Υπαλλήλων αιτείται την ίδρυση ενός ισχυρού ενιαίου
φορέα περιβαλλοντικής έρευνας.

25) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Μαγνη-
σίας καταθέτει µια σειρά προτάσεων  για ένα νέο εθνικό φορο-
λογικό σύστηµα.

26) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ευρώτα Νοµού Λα-
κωνίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στην έκδοση
και  στην ανανέωση των  παραγωγικών αδειών λαϊκών αγορών.

27) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΚΟΥΣΕΛΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος του Δ.Σ.  και του Συλ-
λόγου Γονέων και Κηδεµόνων ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ Μεσσηνίας αιτείται
βελτιώσεων στο σχέδιο νόµου «Ανασυγκρότηση φορέων Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, Κέντρα Αποκατάστασης, Αναδιάρθρωση
ΕΣΥ», προκειµένου να διασφαλισθεί ο αναπόσπαστος ψυχοκοι-
νωνικός ρόλος των ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της Πα-
νελλήνιας Συνδικαλιστικής Νοσηλευτικής Οµοσπονδίας του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας αιτείται την κατάργηση του θεσµού
της εργασιακής εφεδρείας, την προάσπιση του δηµόσιου χαρα-
κτήρα της υγείας, τη δηµιουργία ειδικού νοσηλευτικού µισθολο-
γίου κ.λπ..

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής του 17ου Σχο-
λείου  Νοµού Ηρακλείου και το Δ.Σ. του Συλλόγου Γονέων και
Κηδεµόνων   αιτείται την εκταµίευση των απαιτούµενων ποσών
για την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος του σχολείου  και
γενικά την ανάπτυξη της εκπαιδευτικής διαδικασίας.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Κιζόπουλος, κά-
τοικος Σαλαµίνας καταγγέλλει τον παράνοµο και παράτυπο πλει-
στηριασµό σπιτιού, που αποτελεί την κύρια κατοικία του, από
ιδιωτική τράπεζα  και ζητεί να εξακολουθήσει να διαµένει στην
οικία µέχρι να τελεσιδικήσει η υπόθεση στο δικαστήριο.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος και ο Πρόεδρος
της Ένωσης Θυµάτων Βιάννου, Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτεί-
ται την άµεση και δίκαιη ικανοποίηση των οικονοµικών και πολι-
τιστικών αιτηµάτων των θυµάτων των µαρτυρικών δήµων και
κοινοτήτων στην περίοδο της γερµανικής κατοχής.  

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται να ενηµερωθεί, σχετικά
µε την ανάθεση διαχείρισης παραλιακής  καντίνας του Δήµου Κο-
ρωπίου σε ιδιώτες.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Συνταξιούχων Ταµείου
Ασφαλίσεως Μηχανικών και Εργοληπτών Δηµοσίων Έργων  εκ-
φράζει την αντίθεσή της για την άδικες οικονοµικές περικοπές
δώρων και επιδοµάτων.  

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλαδική Φιλοζωϊκή και Πε-
ριβαλλοντική Οµοσπονδία και η Πανελλαδική Συντονιστική
Επιτροπή  Ζωοφιλικών Σωµατείων καταθέτουν τις προτάσεις
τους αναφορικά µε  το σχέδιο νόµου για τα δεσποζόµενα και
αδέσποτα ζώα. 

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μίνου Δέσποινα  διαµαρ-
τύρεται για χρηµατικό  ποσό που καλείται να πληρώσει στην
Εφορία ΙΑ’ Αθηνών, ύψους 67.108,41 ευρώ, για περιουσία που
ουδέποτε απέκτησε.
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36) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πέτρος Τσαµπούκας, νό-
µιµος εκπρόσωπος της εταιρείας «ΑΦΟΙ ΤΣΑΜΠΟΥΚΑ Ο.Ε.» στη
Λακωνία αιτείται την ολοκλήρωση των διαδικασιών επιδότησης
της εν λόγω επιχείρησης από το ΕΣΠΑ.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Παύλος Μπασδάρας, κά-
τοικος Κατερίνης Νοµού Πιερίας αιτείται τη διάσωση δυναµικής
εξαγωγικής επιχείρησης στην οποία οι τράπεζες, εξαιτίας των
δυσκολιών της οικονοµικής κρίσης, αρνούνται να χορηγήσουν
δάνειο.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Βασίλειος Νικολής, κάτοι-
κος Μαρκοπούλου Μεσογαίας αιτείται την παροχή επιδόµατος
προνοίας.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Αναστασία Αναστασοπού-
λου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά εξόφληση επιχει-
ρησιακού δανείου από ιδιωτική τράπεζα σε ελβετικό φράγκο.

40) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Ντάλου, υπάλληλος
του ΓΝΑ ΚΑΤ  αιτείται την επίσπευση των διαδικασιών έγκρισης
µετάταξής της στο ΓΝ Καστοριάς εξαιτίας σοβαρών οικογενει-
ακών προβληµάτων.

41) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου
Προστασίας Περιβάλλοντος Αττικής «Η Προστασία»  αιτείται να
ενηµερωθεί για τα σχέδια και τις προθέσεις της Περιφερειακής
και Τοπικής Αυτοδιοίκησης για την ευρύτερη περιοχή της Πεν-
τέλης, από τις εισφορές πολιτών στο «Πράσινο Ταµείο».

42) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου
Προστασίας Περιβάλλοντος Αττικής «Η Προστασία» αιτείται τη
δηµιουργία «Μουσείου Περιβάλλοντος και Φυσικής Ιστορίας»
στην περιοχή του δήµου Πεντέλης .

43) Οι Βουλευτές Λέσβου, κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ  και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Διοίκηση του Εργατικού Κέντρου Νοµού Σάµου αιτείται
την καταβολή των δαπανών από ιατροφαρµακευτική περίθαλψη
στους εργαζοµένους και στους συνταξιούχους της ΔΕΗ Σάµου
και Ικαρίας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18116/17-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-332/8-
9-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).



2. Στην µε αριθµό 18320/23-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κουρουπάκη Ευαγγελίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/266/08-

09-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 20262/22-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 35984/ΕΥΣ

4428/08-09-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 20991/20-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκάκη Παύλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 33992/ΕΥΣ 4352/08-

09-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 21050/01-08-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νικολόπουλου Νικολάου, Καράογλου Θεοδώρου, Καρι-
πίδη Αναστασίου, Τσουµάνη - Σπέντζα Ευγενίας και Μελά Πανα-

γιώτη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 34249/08-09-2011 έγγραφο  από
τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 21559/19-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α /8781

/12154/8-9-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 21646/23-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 36667/8-9-2011 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 21711/24-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 36777/8-9-

2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 21867/26/08/2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουκοδήµου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6114 Β/8-

9-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
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10. Στην µε αριθµό 21913/29-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. TKE/Φ.2/17774/

8-9-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 12/3-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Ευτύχιου Δαµιανάκη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη λειτουργία του «Βιολογικού Καθαρισµού Γεωργιούπολης και
της ευρύτερης περιοχής» στο Δήµο Αποκορώνου Χανίων.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δαµιανάκη θα απαντήσει ο
Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Γεώργιος Παπακωνσταντίνου, αφού πρώτα ο κ. Δαµιανάκης µάς
την παρουσιάσει πολύ σύντοµα.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θα ήθελα να σας ευχαριστήσω

θερµά για την ανταπόκρισή σας, γιατί ξέρω το φόρτο εργασίας
σας. 

Το έργο «αποχέτευση Γεωργιούπολης και ευρύτερης περιο-
χής» είναι πραγµατικά είναι ένα πάρα πολύ µεγάλο έργο αναπτυ-
ξιακής προοπτικής για το νοµό µας και θα έλεγα µεταφορικά και
ένα πολύπαθο έργο. Στην προηγούµενη θητεία µου ως Βουλευ-
τής ήταν όλα σχεδόν έτοιµα, είχαν γίνει αιτήµατα σε αντίστοιχες
προσκλήσεις τόσο του Ταµείου Συνοχής όσο και του ΠΕΠ Κρή-
της όσο και του προγράµµατος ΕΠΠΕΡ του πρώην YΠΕΧΩΔΕ,
προκειµένου να ενταχθεί και δυστυχώς αυτό το έργο δεν εντάχ-
θηκε ποτέ. Στην παρούσα φάση έχει υποβληθεί εµπροθέσµως το
σχετικό αίτηµα, η ένταξή του στο πλαίσιο του µέτρου 11 2 του
άξονα 2 του Επιχειρησιακού Προγράµµατος «Περιβάλλον και
Αειφόρος Ανάπτυξη» στο ΕΣΠΑ. 

Θα ήθελα να σας πω ότι ο πρώην Δήµος Γεωργιούπολης που
έχει ήδη συνενωθεί µε τους υπόλοιπους δήµους και έχει γίνει ο
Δήµος Αποκορώνου, είναι η µεγαλύτερη τουριστική περιοχή στο
νοµό µετά το Δήµο Πλατανιά µε πολλά πεντάστερα και τετρά-
στερα ξενοδοχεία. Επίσης είναι µία περιοχή ιδιαίτερου φυσικού
κάλλους αφού υπάρχουν προστατευόµενες περιοχές, υπάρχει
ΣΧΟΑΠ και συντρέχουν όλες οι προϋποθέσεις για µία πολύ µε-
γάλη ανάπτυξη του συγκεκριµένου δήµου.

Το έργο αυτό έχει αξιολογηθεί ως έργο υψίστης σπουδαιότη-
τας απ’ όλους τους φορείς των Χανίων και είµαστε σε συνεχή
επαφή τόσο µε τον περιφερειάρχη κ. Αρναουτάκη όσο και µε τον
κ. Καρούτζο αλλά και το δήµαρχο του συγκεκριµένου δήµου κ.
Μαρκάκη.

Θέλω εκ των προτέρων να σας πω ένα µεγάλο ευχαριστώ,
γιατί ως τώρα οι υπηρεσίες που εποπτεύετε έχουν δείξει πάρα
πολύ µεγάλη ανταπόκριση, ούτως ώστε αυτό το έργο το οποίο
είναι απολύτως «ώριµο» να ενταχθεί και να υλοποιηθεί.

Κύριε Υπουργέ, επιφυλάσσοµαι για την τοποθέτησή µου στο
δεύτερο σκέλος της οµιλίας µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Δαµιανάκη, ευ-
χαριστώ πολύ για την επίκαιρη ερώτησή σας. Πράγµατι η
περιοχή της Γεωργιούπολης και του Καβρού είναι από τις πιο
όµορφες στη χώρα µας. Είναι µία περιοχή της οποίας η οµορφιά
είναι σε κίνδυνο, ακριβώς επειδή δεν υπάρχει µία σωστή δηµι-
ουργία υποδοµών για τα λύµατα. 

Είµαι στην ευχάριστη θέση να σας πω ότι µετά από την εµπρό-
θεσµη κατάθεση του αιτήµατος ένταξης του έργου για την πε-
ριοχή στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Περιβάλλον και Αειφόρος
Ανάπτυξη», µέχρι το τέλος του µήνα που διανύουµε θα µπορέ-
σουµε να εντάξουµε το έργο αυτό και έτσι να έρχεται η χρηµα-
τοδότηση από το επιχειρησιακό πρόγραµµα.

Πρέπει να σας πω ότι όπως γίνεται σε όλα αυτά τα έργα, έτσι
κι εδώ υπήρξε µία πολύ καλή συνεργασία ανάµεσα στις υπηρε-
σίες και στους φορείς υλοποίησης του έργου για να µπορέσει το
έργο να «τρέξει» γρήγορα αφότου ενταχθεί, διότι το ζητούµενο

δεν είναι απλώς να εντάξουµε ένα έργο, αλλά να µπορέσει µετά
να υλοποιηθεί γρήγορα.

Ταυτόχρονα, έχω ζητήσει από τις υπηρεσίες µου να δουν τρό-
πους για να µπορέσουµε να επιταχύνουµε τη διαδικασία ένταξης
έργων σε σχέση και µε άλλα επιχειρησιακά προγράµµατα. Ο χρό-
νος αυτός δεν είναι χειρότερος του µέσου όρου, θα έλεγα όµως
ότι υπάρχει περιθώριο βελτίωσης για να εντάσσονται ταχύτερα
τα έργα, αλλά και για να πηγαίνουµε πιο γρήγορα και στην υλο-
ποίηση.

Μου δίνετε την ευκαιρία να πω δυο λόγια για το επιχειρησιακό
αυτό πρόγραµµα, γιατί είναι ένα εξαιρετικά σηµαντικό εργαλείο
για να µπορέσουµε να διαφυλάξουµε το περιβάλλον και να
σπρώξουµε τη χώρα σε µία διαδικασία αειφόρου ανάπτυξης. Επί-
σης, να πω δυο λόγια για το πού βρίσκεται, γιατί είναι ένα πάρα
πολύ σηµαντικό πρόγραµµα, δυστυχώς ένα πρόγραµµα το οποίο
το πήραµε σε µηδενική κατάσταση και έχει γίνει µεγάλη προσπά-
θεια επιτάχυνσης.

Κατ’ αρχάς, τι ακριβώς κάνει αυτό το πρόγραµµα; Το πρό-
γραµµα αυτό χρηµατοδοτεί ενέργειες για την ενεργειακή ανα-
βάθµιση κτηρίων, για τη διαχείριση υδατικών πόρων, για τα
λύµατα, για τα απορρίµµατα, για τους ΧΑΔΑ, για την αποκατά-
σταση, για αντιµετώπιση περιβαλλοντικού κινδύνου, όπως είναι
αντιπληµµυρικά έργα, σε όλη την Ελλάδα, σε µικρές κοινότητες,
µε µεσαία έργα, µε µεγάλα έργα. Αυτό το εξαιρετικά, λοιπόν, ση-
µαντικό πρόγραµµα που έχει περίπου πάνω από 2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ προϋπολογισµό από εθνικούς και κοινοτικούς πόρους,
παρελήφθη µε ενταγµένα έργα που κάλυπταν το 2,8% του συνο-
λικού προϋπολογισµού και µε απορροφήσεις µηδενικές, για την
ακρίβεια 0,4%. Αυτή ήταν η κατάσταση τρία χρόνια µετά την
έναρξη του Κοινοτικού Πλαισίου του ΕΣΠΑ, όταν παρελήφθη το
2009.

Σήµερα, οι εντάξεις των έργων έχουν φτάσει τα 2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, δηλαδή έχουµε φτάσει στο 100% εντάξεις έργων
στο πρόγραµµα και ταυτοχρόνως, έχουµε τους τελευταίους τέσ-
σερις µόνο µήνες –για να δείτε την επιτάχυνση που επιχειρούµε-
εντάξει έργα συνολικού προϋπολογισµού 750 εκατοµµυρίων
ευρώ σε όλη τη χώρα. Άρα, λοιπόν, πήραµε ένα πρόγραµµα µε
µηδενική απορρόφηση, µε 2,8% ένταξη έργων, σήµερα έχουµε
φτάσει στο 100% ένταξη έργων και προχωράει και η απορρό-
φηση. Η απορρόφηση από το 0,4% πήγε στο τέλος του 2010 στο
7,5%, σήµερα είναι στο 12% και µέχρι τέλος του χρόνου θα τη
φτάσουµε στο 20%. 

Άρα, λοιπόν, επιταχύνουµε, προσπαθούµε να κάνουµε τη δου-
λειά µας όσο το δυνατό καλύτερα κι αυτό γιατί είναι ένα εξαιρε-
τικά σηµαντικό εργαλείο, για να δώσουµε αυτήν την αναπτυξιακή
δυναµική που χρειάζεται η χώρα, να δώσουµε στις τοπικές κοι-
νωνίες εργαλεία, για να µπορέσουν να λύσουν τα περιβαλλοντικά
τους προβλήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Δαµιανάκης.

ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά σας ευ-
χαριστώ για τη δέσµευσή σας για ένα τόσο πολύ µεγάλο και ση-
µαντικό έργο της περιοχής του Νοµού Χανίων γενικότερα.

Οφείλω να επιβεβαιώσω αυτά που είπατε ότι σήµερα ζούµε
µία περίοδο κρίσης όχι µόνο της χώρας, κρίσης συστηµικής, κρί-
σης ευρωπαϊκής, διεθνούς κρίσης, όπου η Κυβέρνηση παίρνει
σκληρά µέτρα στα πλαίσια µιας γιγαντιαίας και κολοσσιαίας προ-
σπάθειας σωτηρίας της χώρας. Ταυτόχρονα, όµως, νοµίζω ότι
αχτίδες φωτός σοβαρές και ουσιαστικές είναι, όπου έχουµε πό-
ρους, όπου έχουµε χρήµατα να τα ρίξουµε στην αγορά. Πραγ-
µατικά -και το επιβεβαιώνω αυτό, παρακολουθώντας στενά µέσω
της Περιφέρειας και της Περιφερειακής Ενότητας Χανίων όλη
αυτή την προσπάθεια- βλέπω ότι πράγµατι στο συγκεκριµένο
τοµέα υπάρχει µια αλµατώδης επενδυτική αύξηση, αλµατώδης,
αν θέλετε, ένταξη έργων που αυτό είναι και το µεγάλο ζητού-
µενο.

Νοµίζω ότι στον τοµέα του περιβάλλοντος έχετε και τα χρή-
µατα, αλλά έχετε και τη δυνατότητα να δώσουµε τέτοιες αναπτυ-
ξιακές προοπτικές σε συνδυασµό βεβαίως και µε τις
εναλλακτικές µορφές ενέργειας, που κι αυτές αποτελούν ένα
άλλο µεγάλο, αν θέλετε, πυλώνα της µελλοντικής αναπτυξιακής
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διαδικασίας. 
Με αυτήν την έννοια, θέλω να σας ευχαριστήσω και να σας

ρωτήσω µόνο, κύριε Υπουργέ –και νοµίζω ότι θα πρέπει να το
δείτε και νοµίζω ότι έχετε το περιθώριο να το δείτε- για τον προ-
ϋπολογισµό του έργου, αν έχετε στοιχεία, σε ποιο περίπου ποσό
ανεβαίνει, δεδοµένου ότι η πρόταση που υποβλήθηκε αφορούσε
το σύνολο της λίµνης Κουρνά, αφορούσε τις Βρύσες, αφορούσε
το σύµπλεγµα της Γεωργιούπολης, αν υπάρχει µία πρόβλεψη,
αφού θα ενταχθεί εντός του µηνός, περίπου ποιο θα είναι το
ύψος της δαπάνης την οποία θα εγκρίνετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Δαµιανάκη, ως προς το ύψος θα µου επιτρέψετε να επι-

φυλαχθώ, διότι πάντα η απόφαση ένταξης περιλαµβάνει το τε-
λικό ποσό και πάντα προσπαθούµε να ενσωµατώσουµε στην
ένταξη και στην απόφαση αυτή όλα τα έργα που χρειάζονται για
να γίνει µία ολοκληρωµένη παρέµβαση και όχι µία µερική παρέµ-
βαση. Άρα, λοιπόν, εκεί ευχαρίστως να επανέλθω και να σας πω
όταν έχουµε την απόφαση ένταξης.

Μου επιτρέπετε, όµως, να κάνω άλλο ένα σχόλιο, γιατί ανα-
φερθήκατε στη διαδικασία ανάπτυξης, αναφέρθηκα κι εγώ.
Επειδή ακούµε πάρα πολλά για την ανάπτυξη στη χώρα µας, την
ανάγκη να ξαναδώσουµε την αναπτυξιακή δυναµική, θα πω ότι
χθες η Ελληνική Στατιστική Αρχή έκανε δηµόσια την αναθεώ-
ρηση του ΑΕΠ που κάνει η Στατιστική Αρχή κάθε κάποια χρόνια
της τελευταίας πενταετίας. Εκεί ανακαλύψαµε όλοι ορισµένα
πράγµατα που είναι πάρα πολύ χρήσιµο να συζητηθούν και στο
Κοινοβούλιο. Ανακαλύψαµε ότι οι µηχανές της ελληνικής οικονο-
µίας είχαν σβήσει από το 2008. Ανακαλύψαµε ότι το 2008 η χώρα
είχε ήδη µπει σε ύφεση, ότι η ύφεση του 2009 ήταν πάνω από
3%. Η ύφεση, λοιπόν, τη χρονιά που µας άφησε η προηγούµενη
κυβέρνηση ένα έλλειµµα 36 δισεκατοµµύρια ευρώ είχε ήδη φτά-
σει το 3,2%. Το 2010, παρά τις σκληρές θυσίες των Ελλήνων πο-
λιτών, τα πολλά δύσκολα, σκληρά µέτρα που πήραµε, η ύφεση
ήταν εκεί κοντά, ήταν λίγο παραπάνω στο 3,5%.

Άρα, το λέω αυτό, κύριε Δαµιανάκη -και το συνδυάζω µε την
ερώτηση που µου κάνατε- διότι εδώ φαίνεται γιατί έσβησαν οι
µηχανές της ελληνικής οικονοµίας, γιατί µπήκαµε σε αυτή την
περιπέτεια. Βλέπουµε εδώ ένα επιχειρησιακό πρόγραµµα που
δίνει τη δυνατότητα να δώσουµε σε όλους τους δήµους της
χώρας χρήµατα, πόρους για να κάνουν έργα που χρειάζονται για
το περιβάλλον, για την ανάπτυξη και το πρόγραµµα αυτό το πα-
ραλάβαµε µε µηδενική απορρόφηση, 0,4% για να είµαι δίκαιος
και µε εντάξεις 3% του συνολικού προϋπολογισµού, όταν το
ΕΣΠΑ έχει αρχίσει από το 2007. Εκεί το βρήκαµε τον Οκτώβριο
του 2009. Σήµερα έχει γίνει µία τεράστια προσπάθεια. Έχουµε
φτάσει από το 2,9% στο 100% εντάξεις και έχουµε πάει από το
0,4% στο 12% τις απορροφήσεις και θα είµαστε στο 20% στο
τέλος του έτους.

Άρα, λοιπόν, κύριε Δαµιανάκη, η ανάπτυξη για την οποία µας
λένε µερικοί δεν είναι απλώς γενικότητες, δεν είναι απλώς ωραία
λόγια για να λέµε στους πολίτες, είναι σκληρή δουλειά. Η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση, δυστυχώς, αυτή τη σκληρή δουλειά ποτέ
δεν την έκανε. Απόδειξη είναι το πού βρέθηκε η χώρα και το ση-
µείο από το οποίο ξεκινήσαµε εµείς και από το οποίο προσπα-
θούµε να ανατάξουµε τη χώρα δίνοντας µε σηµαντικά εργαλεία
όπως αυτά, πνοή και στις τοπικές κοινωνίες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Η πρώτη µε αριθµό 14/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Όλγας Ρενταρή-Τέντε προς τον Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την προστασία του πληθυσµού
από µεταδιδόµενα λοιµώδη νοσήµατα, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 3/3-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γε-
ωργίου Κασαπίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίµων, σχετικά µε την αναβάθµιση της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης (ΕΒΖ). 

Δίνω πρώτα το λόγο στον κ. Κασαπίδη, για να αναπτύξει την
ερώτηση σύντοµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχει γίνει πολλή συζήτηση για το θέµα της Ελ-

ληνικής Βιοµηχανίας Ζαχάρεως, δεδοµένου ότι είναι η χρονιά
όπου, µετά και από την υπογραφή του µνηµονίου και του µεσο-
πρόθεσµου από τη σηµερινή Κυβέρνηση, έχει αποφασιστεί η πώ-
ληση κάποιων δηµοσίων επιχειρήσεων. Μεταξύ αυτών
περιγράφεται και η Ελληνική Βιοµηχανία Ζαχάρεως. Ωστόσο,
αυτό που θέλουµε εµείς να επισηµάνουµε και να υπογραµµί-
σουµε είναι η µεθοδευµένη απαξίωση που παρατηρείται ιδιαί-
τερα την τελευταία χρονιά για τη συγκεκριµένη επιχείρηση και
το τελικό αποτέλεσµα είναι αυτό που ζούµε σήµερα. 

Σήµερα η µεγαλύτερη γεωργική βιοµηχανία της χώρας δεν
έχει την πρώτη ύλη, τα ζαχαρότευτλα, για να δουλέψουν τα τρία
εναποµείναντα εργοστάσια για να παράξουν το πολύτιµο αυτό
προϊόν, την ελληνική ζάχαρη. Αυτό, όµως, δεν είναι τυχαίο γεγο-
νός. Προέκυψε µετά από τη σκληρή στάση της διοίκησης, που
αρνήθηκε να δώσει κάποια κίνητρα στους παραγωγούς ώστε να
µπουν στη σπορά των τεύτλων, για να µπορέσει η βιοµηχανία να
έχει αυτήν την αναγκαία πρώτη ύλη για τη λειτουργία των εργο-
στασίων µε λειτουργικό όφελος και όχι κόστος, όπως συµβαίνει
φέτος, µε τα στρέµµατα που έχουν σπαρθεί.

Αυτό το είχαµε αναδείξει και το είχαµε καταγγείλει έγκαιρα,
προτρέποντας, µάλιστα, τότε και τη διοίκηση, αλλά και την Κυ-
βέρνηση, να πάρουν συγκεκριµένα µέτρα, ώστε µε την προ-
οπτική, που ήδη από τότε άρχισε να διαφαίνεται, της αύξησης
των τιµών του προϊόντος της ζάχαρης στις διεθνείς αγορές, να
ήταν σε θέση η Βιοµηχανία να καλύψει αυτό το κόστος. 

Δυστυχώς, κάτι τέτοιο δεν έγινε. 
Παράλληλα, καθυστερεί και η εφαρµογή του Προγράµµατος

της Ολοκληρωµένης Διαχείρισης για τη χρηµατοδότηση της καλ-
λιέργειας των τεύτλων. Και παράλληλα µε το γεγονός της παύ-
σης της καταβολής της ενίσχυσης των 35 ευρώ ανά στρέµµα,
που ήταν κατά την περσινή, την τελευταία χρονιά, οι παραγωγοί
δεν έχουν σπείρει. Δεν υπάρχει η πρώτη ύλη για τη βιοµηχανία
και πλέον πρόκειται να λειτουργήσει φέτος µε µεγάλο κοστολό-
γιο.

Ποιες, λοιπόν, ήταν οι ενέργειες του Υπουργείου για να απο-
τρέψει αυτήν την απαξίωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχα-
ρης; Με ποιο τρόπο προτίθεστε, κύριε Υπουργέ, να
ενδυναµώσετε και να αναβαθµίσετε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης, σύµφωνα και µε την πρότασή µας, ώστε µετά από ένα
χρόνο, από θέση ισχύος, να µπορεί να πάρει, όποιος είναι στο τι-
µόνι της χώρας µια απόφαση προς όφελος και της επιχείρησης,
αλλά και της εθνικής οικονοµίας;

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κασαπίδη θα απαντήσει ο Υφυ-

πουργός κ. Δριβελέγκας.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µιλάτε για µεθοδευµένη απαξίωση από την

Κυβέρνηση. Μάλλον θέλετε να κάνετε την αυτοκριτική σας -ως
παράταξη εννοώ, ως Νέα Δηµοκρατία- διότι γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά πώς φτάσαµε εδώ και τι έκανε η κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας το 2006, όπου περιόρισε στους εκατόν πενήντα
οκτώ χιλιάδες πεντακόσιους τόνους την ποσόστωση της ζάχα-
ρης. Νοµίζω ότι αυτό το γνωρίζετε. 

Γνωρίζετε, επίσης, ότι ουσιαστικά δεχθήκατε να κλείσετε τα
εργοστάσια της Λάρισας και της Ξάνθης. Στην αρχή, βεβαίως,
είπατε ότι θα τα κάνετε βιοαιθανόλη και µοιράζατε ελπίδες και
προσδοκίες στους αγρότες λέγοντάς τους ότι θα γίνουν το Ελν-
τοράντο της ενέργειας. 

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε, επίσης, πάρα πολύ καλά ότι η
ενίσχυση που δίνεται, τα 35 ευρώ –βεβαίως είναι 26,87- λήγει το
2011. Το είπατε, βεβαίως. Αυτό, όµως, όπως ξέρετε, είναι θέµα
της δικής σας απόφασης. Εσείς σαν Νέα Δηµοκρατία συµφωνή-
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σατε αυτόν τον ευρωπαϊκό κανονισµό. 
Μάλιστα, µπορώ να θεωρήσω ότι όλη αυτή η συµπεριφορά

σας ήταν εγκληµατική για τους τευτλοπαραγωγούς. Διότι τι κά-
νατε; Δεν φτάνει που µειώσατε στο µισό, στο 50,01%, την ποσό-
στωση της ζάχαρης, δεν κάνατε ούτε καν το στοιχειώδες, αυτή
η ποσότητα να προέρχεται από τους Έλληνες τευτλοπαραγω-
γούς. Ούτε αυτό δεν µπορέσατε να στηρίξετε, για να στηρίξουµε
µετά τους δικούς µας αγρότες. Απλά δεχθήκατε µόνο ποσό-
στωση, την οποία µπορούν να τη φέρουν και από ξένα κράτη,
Γαλλία κ.λπ.. Άρα, δεν λάβατε καµµία µέριµνα.

Εµείς, λοιπόν, επειδή είναι, πράγµατι, σηµαντική η τευτλοκαλ-
λιέργεια, αλλά κι επειδή θα υπάρχει και µεγάλο πρόβληµα µε τη
ζάχαρη –δεν θα έχει ζάχαρη, δηλαδή, η Ελλάδα- προσπαθούµε
ήδη µε τη συνδεδεµένη ενίσχυση, µε συνδυαστικά µέτρα, µε το
µέτρο 1-3-2 –χρήση του οποίου, όπως ξέρετε, δυστυχώς δεν
έκανε ακόµη κανείς παραγωγός και το επαναπροκηρύσσουµε-
αλλά και µε χρήµατα τα οποία συζητάµε µε το Υπουργείου Οικο-
νοµικών να δώσουµε -δηλαδή κι άλλα 25 ευρώ, εάν µπορέσουµε-
να κάνουµε ελκυστική την παραγωγή για να έχει ζάχαρη η χώρα.

Αυτά κάνουµε εµείς. Και προσπαθούµε, κύριε συνάδελφε, να
µαζέψουµε τα ασυµµάζευτα, αυτά τα οποία εσείς κάνατε. Και
αυτό το ξέρουν όλοι οι τευτλοπαραγωγοί και στη Λάρισα και στη
Ξάνθη και στις Σέρρες και παντού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εποµένως, θεωρώ την αυτοκριτική σας πάρα πολύ σωστή, µι-
λώντας για την απαξίωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον ερω-

τώντα Βουλευτή, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτι-
κοί από το 96ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κασαπίδη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν µου απαντήσατε στο ερώτηµα –και ήταν

ξεκάθαρο- ποιες ενέργειες έχετε κάνει για την αποτροπή της
απαξίωσης. Δυστυχώς, τα γεγονότα σάς διαψεύδουν. Και όσο
και να θέλετε να αναφέρεστε στο παρελθόν, κι εκεί έχουµε να
σας δώσουµε τις απαντήσεις. Θα ήθελα, όµως, να σταθώ στο τι
συµβαίνει σήµερα.

Σήµερα, όπως είπατε, η χώρα δεν έχει ζάχαρη. Παίρνουν οι εν-
διαφερόµενοι πολίτες ή και οι επιχειρηµατίες µε το δελτίο. Κυ-
νηγάει ο ένας τον άλλο, για να πάρουν ένα κιλό ζάχαρη. Και αυτό
οφείλατε να το γνωρίζετε από την αρχή του έτους, όταν διεθνώς
δεν υπήρχε αυτό το προϊόν. Δεν κάνατε, όµως, τίποτα. Αντιθέ-
τως, ενώ φέτος, την τρέχουσα χρονιά, η τιµή της ζάχαρης έχει
πιάσει τα ανώτερα επίπεδα στην ιστορία του προϊόντος, δυστυ-
χώς η χώρα µας καλλιεργεί τα λιγότερα στρέµµατα στην ιστορία
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης, από το 1960. Και είστε Κυ-
βέρνηση εδώ και δύο χρόνια, κύριε Υπουργέ. Και δεν το προβλέ-
ψατε, ως οφείλατε, ενώ όλες οι ενδείξεις ήταν ευνοϊκές για την
καλλιέργεια αυτή.

Αυτό µας κινεί τις υποψίες, ότι θέλετε σκοπίµως να απαξιώ-
σετε αυτήν τη βιοµηχανία -ήδη η µετοχή της κυµαίνεται κάτω από
1 ευρώ- ώστε να την  ξεπουλήσετε. Αυτό θα είναι καταστροφικό
και µειοδοτικό, κύριε Υπουργέ. 

Οφείλετε, λοιπόν, να προβείτε σε ενέργειες –ξέρω πολύ καλά
την ευαισθησία σας ως Μακεδόνα πολιτικού- γνωρίζοντας πόσο
σηµαντική είναι η προσφορά της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχα-
ρης στη Μακεδονία και στη Θράκη και πόσο σηµαντική είναι η
προοπτική –και χαίροµαι που και οι άλλοι παρευρισκόµενοι
Υπουργοί γνωρίζουν το συγκεκριµένο θέµα, δεδοµένου ότι είναι
Βορειοελλαδίτες- αυτού του προϊόντος στη Νοτιοανατολική Με-
σόγειο, όπου δεν υπάρχει άλλος ανταγωνιστής της χώρας µας.
Τα δύο σέρβικα εργοστάσια τα έχει αγοράσει η πατρίδα µας και

ουσιαστικά ελέγχουµε αυτήν την περιοχή µε το συγκεκριµένο
προϊόν.

Ωστόσο, δεν έχουν γίνει οι δέουσες ενέργειες που οφείλατε
να κάνετε. Δεσµεύτηκε ο κύριος Υπουργός πριν από έξι µήνες
ότι θα λειτουργήσουν τα πέντε εργοστάσια. Όχι τα τρία που έµει-
ναν, όπως είπατε, µετά τις δικές µας αποφάσεις. Θα βάζατε
µπροστά και τα άλλα δύο. Και δεν το κάνατε. Και σας το επανα-
φέρουµε, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει µελέτη για τη λειτουργία των
δύο εργοστασίων, της Ξάνθης και της Λάρισας, για την παρα-
γωγή βιοαιθανόλης. Φέρτε το στην επιτροπή να το συζητήσουµε
και να δούµε αυτήν την προοπτική που η τότε µελέτη έλεγε ότι
αν εφαρµοζόταν, θα είχε κέρδη η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
ύψους 20.000.000 ευρώ. Αν εµείς δεν το κάναµε και κριθήκαµε
γι’ αυτό, ορίστε πεδίο δόξης λαµπρό να το φέρετε και να το συ-
ζητήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, υπάρχουν κάποιες επικίνδυνες καταστάσεις ως προς
το ισοζύγιο των αγροτικών προϊόντων. Αν πουληθεί η Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης, όπως φαίνεται, σε ξένους οίκους που θέ-
λουν το κλείσιµο της βιοµηχανίας, γιατί τους συµφέρει να παρά-
γουν τη ζάχαρη στην πατρίδα τους –οι Γερµανοί, οι Γάλλοι- η
πατρίδα µας θα αναγκαστεί, για να καλύπτει τους τριακόσιους
είκοσι χιλιάδες τόνους που περίπου καταναλώνουµε ως χώρα,
να εισάγει ισόποση ποσότητα αξίας 238.000.000 ευρώ. Μαζί µε
τα παραπροϊόντα, της µελάσας και του ξηρού πολτού, θα ξε-
περνά τα 250.000.000 ευρώ η εισαγωγή των προϊόντων ζάχαρης
εάν συµβεί το απευκταίο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Κασαπίδη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εµείς, λοιπόν, σας λέµε για µία ακόµη φορά: Μην το πράττετε

φέτος. Δώστε µία παράταση. Αναβαθµίστε τη βιοµηχανία. Είναι
κερδοφόρα φέτος η βιοµηχανία. Κι αν δεν είχε τα ληστρικά επι-
τόκια της Αγροτικής Τράπεζας ύψους 12% -άλλο πονηρό γεγο-
νός αυτό- θα είχε κέρδη φέτος η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Κι αν καλλιεργούσαµε και πιάναµε φέτος τους εκατόν πενήντα
οκτώ χιλιάδες τόνους ποσόστωσης, θα είχε κέρδη ύψους
35.000.000 ευρώ. 

Αν αυτά δεν τα θέλετε, κύριε Υπουργέ, σε µία περίοδο που ψά-
χνουµε να βρούµε το 1 ευρώ, τότε, συγχωρέστε µε, υποψιαζό-
µαστε τα χειρότερα για τη στάση αυτή που παρατηρούµε.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο  Υφυπουργός κ. Δριβελέγκας έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, µόνος σας το είπατε. Η Ελλάδα

χρειάζεται τριακόσιους είκοσι χιλιάδες τόνους. Τους είχαµε και
τους πήγατε εκατόν πενήντα οκτώ χιλιάδες πεντακόσιους το
2006. Αυτό είναι το ένα.

Δεύτερον, τι είπατε; Μοιράσατε υποσχέσεις ότι θα κάνετε τα
δύο εργοστάσια, εργοστάσια βιοαιθανόλης. Καλά τα έλεγα τότε
στην επιτροπή. Τι έλεγα;  Έλεγα ότι λέγατε ψέµατα  στον κόσµο.
Δεν µπορεί να γίνει. Απλά για ποιο λόγο;

Πρώτον, εδώ η καλλιέργεια ενεργειακών φυτών για βιοαιθα-
νόλη κοστίζει 70 ευρώ το στρέµµα. Ξέρετε πόσο στοίχιζαν εδώ
οι εισαγωγές τότε; Στοίχιζαν 20 ευρώ από τη Βραζιλία, ενώ έρ-
χεται η Ινδία µε 11 ευρώ. Τι λέγατε, λοιπόν; 

Γι’ αυτό βάλατε και το άλλο: ότι αν δεν γίνει, θα διαλυθούν.
Μάλιστα, πήραµε και χρήµατα σαν χώρα για να διαλύσουµε …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Όχι για τη διάλυση, για τη µετα-
τροπή.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Για να διαλύσουµε τα δύο εργοστάσια της
Λάρισας και της Ξάνθης, πήραµε και χρήµατα σαν χώρα. 

Το λέω για να καταλάβετε πού οδηγήσατε αυτόν τον, πράγ-
µατι, πάρα πολύ σηµαντικό τοµέα. Αυτές είναι αποφάσεις σας.
Επαναλαµβάνω ότι αυτές είναι δεσµεύσεις, τις οποίες ανέλαβε
η χώρα επί των Υπουργών σας: να διαλύσουµε τα δύο εργοστά-
σια και να έχουµε εκατόν πενήντα οκτώ χιλιάδες πεντακόσιους
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τόνους ζάχαρη. Προσέξτε, όχι καλλιέργεια, να µπορούµε δη-
λαδή, να τα πάρουµε απ’ έξω. Αλλά ούτε αυτό δεν βάλατε και
τώρα τρέχουµε –επαναλαµβάνω- να συµµαζέψουµε τα ασυµµά-
ζευτα. Τι, δηλαδή;

Πρώτον, προσπαθούµε µε τη συνδεδεµένη ενίσχυση να βαφτί-
σουµε το «ψάρι, κρέας», να δώσουµε 25 ευρώ ανά στρέµµα. Επα-
ναλαµβάνω σ’ αυτή την πάρα πολύ δύσκολη συγκυρία είµαστε
σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµικών να βρούµε άλλα
τόσα χρήµατα ανά στρέµµα, περίπου, έτσι ώστε να καταστεί ελ-
κυστική η καλλιέργεια αυτή. Έτσι καταντήσατε αυτή την πράγ-
µατι πολύ καλή κερδοφόρο βιοµηχανία και σ’ αυτήν τη συγκυρία,
που τη γνωρίζετε εσείς, τη γνωρίζουν οι παραγωγοί, τη γνωρίζει
ο ελληνικός λαός προσπαθούµε να λειτουργήσουµε την ελληνική
βιοµηχανία.

Αυτές είναι οι ενέργειες και εµείς πιστεύουµε ότι θα τα κατα-
φέρουµε και φέτος θα καλλιεργήσουν οι αγρότες ζαχαρότευτλα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 16/3-10-2011 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς την Υπουργό Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το ρόλο
της Κυβέρνησης στους µαθητικούς αγώνες.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παφίλη, θα απαντήσει η Υπουρ-
γός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Διαµαν-
τοπούλου, αφού πρώτα ο κ. Παφίλης µας την παρουσιάσει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν σήµερα οι µαθητές της

δηµόσιας εκπαίδευσης και φυσικά οι οικογένειές τους, λαϊκές οι-
κογένειες κυρίως, είναι εκρηκτικά και τεράστια εξαιτίας της δικής
σας πολιτικής, της πολιτικής της Κυβέρνησης µε ακραία φαινό-
µενα –γνωστά µεν- όπως σχολεία χωρίς βιβλία και χωρίς καθη-
γητές. Στην πραγµατικότητα η Κυβέρνηση κλείνει τα δηµόσια
σχολεία µε την πολιτική της.

Σ’ αυτήν την πολιτική οι µαθητές απαντάνε µε αγωνιστικές κι-
νητοποιήσεις: µε όλους τους τρόπους διεκδικούν το αυτονόητο,
το δικαίωµα τους στη µόρφωση. Σ’ ένα δωρεάν ενιαίο δηµόσιο
σχολείο, διεκδικούν αύξηση των δαπανών για την παιδεία. 

Απέναντι σ’ αυτές τις δίκαιες διεκδικήσεις, κυρία Υπουργέ, των
µαθητών, αλλά και των οικογενειών τους, η Κυβέρνηση απαντά
µ’ έναν αυταρχικό παροξυσµό κυριολεκτικά, επιστρατεύοντας
όλους τους µηχανισµούς που έχει στη διάθεσή της συν τον ονο-
µαζόµενο «κοινωνικό αυτοµατισµό» για να σταµατήσει τους µα-
θητικούς αγώνες. Διευθυντές καλούν την αστυνοµία.
Εισαγγελείς οργανώνουν συσκέψεις για την αντιµετώπιση του
«εσωτερικού εχθρού».

Προσέξτε: Τα παιδιά, οι µαθητές, οι δεκαπεντάχρονοι είναι ο
«εσωτερικός εχθρός». Συλλαµβάνονται µαθητές. Μεγαλώνουν οι
απειλές, η τροµοκρατία, τα κρούσµατα ανοικτής βίας και αυταρ-
χισµού. Αξιοποιούνται δήθεν «αγανακτισµένοι» γονείς και ορισµέ-
νοι διευθυντές που βρίσκουν άλλοθι στην ίδια την Κυβέρνηση.

Υπάρχει η εγκύκλιος του αίσχους του εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου του κ. Τέντε, όπου καλεί ουσιαστικά τους εκπαιδευτικούς
να γίνουν χαφιέδες και καταδότες: να πουν ποιοι µαθητές πρω-
τοστατούν, ποιοι αγωνίζονται, ποιοι συµµετέχουν σε καταλήψεις
ποινικοποιώντας οποιαδήποτε µορφή αγωνιστικής κινητοποί-
ησης. Ταυτόχρονα –άκουσον-άκουσον!- απειλεί και τους γονείς
µε το έγκληµα της παραµέλησης εποπτείας ανηλίκου. Πρόκειται
για αίσχος.

Παράλληλα υπάρχει και η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου –
η γνωστή που τη ξέρουµε από το παρελθόν- η οποία ποινικοποιεί
τους αγώνες. 

Εµείς καταδικάζουµε αυτόν τον αυταρχικό κατήφορο. Συµπα-
ραστεκόµαστε στους αγώνες των µαθητών. Καλούµε µαθητές
και γονείς µαζί να αντιπαλέψουν αυτή τη βάρβαρη πολιτική της
Κυβέρνησης. 

Σας ρωτάµε, λοιπόν: Θα πάρετε πίσω αυτές τις εγκυκλίους του
αίσχους, της απειλής, της τροµοκρατίας κατά των µαθητών και
κατά των γονιών; Θα καταργήσετε την πράξη νοµοθετικού πε-

ριεχοµένου; 
Τέλος –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- θέλαµε να σας ρωτή-

σουµε πως αντιλαµβάνεστε τη λειτουργία των σχολείων και των
στελεχών της εκπαίδευσης; Τι θέλετε τελικά: να επιβάλετε στρα-
τιωτικό νόµο µέσα στα σχολεία; Έτσι θέλετε να κάµψετε τις αγω-
νιστικές διεκδικήσεις των µαθητών; Έτσι θέλετε να τους
διαπαιδαγωγήσετε;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων κ. Διαµαντοπούλου.
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φετινή χρονιά ξεκίνησε µε σο-

βαρά προβλήµατα και µε µεγάλες δυσκολίες. Είναι σαφές ότι οι
πόροι είναι λιγότεροι. Έχουµε µείωση για τις δαπάνες στην παι-
δεία και φυσικά αυτό το κατανοεί ο καθένας, όταν η χώρα βρί-
σκεται στην εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση που βρίσκεται
σήµερα. Τα σχολεία ξεκίνησαν µε λιγότερους πόρους. Αυτό είναι
αλήθεια. Όπως και το ότι ξεκινήσαµε µε µείωση στους µισθούς
των εκπαιδευτικών. Κι αυτό είναι αλήθεια. 

Καλούµαστε όλοι –πολιτεία, γονείς, εκπαιδευτικοί- να κάνουµε
ό,τι είναι δυνατόν ώστε όλο το πρόβληµα της κρίσης να µην το
πληρώσουν τα παιδιά. Αυτό σηµαίνει να µην χάσουν από την εκ-
παίδευσή τους. Η εκπαίδευση τους είναι βέβαια µια συνολική δια-
δικασία που δεν είναι µόνο µαθήµατα, είναι σεβασµός στο
κοινωνικό σύνολο, σεβασµός στις αρχές της πλειοψηφίας, σεβα-
σµός στο διάλογο, σεβασµός στους κανόνες που θέτει η πολι-
τεία, είναι η λειτουργία της δηµοκρατίας, της διεκδίκησης, του
αγώνα µέσα σε πλαίσιο που σέβονται τον άλλο.

Γι’ αυτό, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πριν πω τα υπόλοιπα, θα
σας απαντήσω σ’ αυτό που γράφετε στην ερώτησή σας ότι υπάρ-
χουν περιφερειακοί διευθυντές που κόβουν τις αλυσίδες και το
θεωρείτε αυτό κακό. 

Να ξεκινήσω απ’ αυτό και να πω ότι οι περιφερειακοί διευθυν-
τές προφανώς δεν µπορεί να δέχονται αλυσίδες και λουκέτα στα
σχολεία. Τα σχολεία πρέπει να είναι ανοιχτά και να είναι φυτώρια
και µάθησης, αλλά και γνώσης, αλλά και δηµοκρατίας.

Πρώτο βασικό στοιχείο. Φέτος είναι η χρονιά, παρά τα τερά-
στια προβλήµατα µε τα λιγότερα κενά σε εκπαιδευτικούς των τε-
λευταίων χρόνων. Δώσαµε αναλυτικά τα στοιχεία ανά περιφέρεια
και ανά νοµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµα, κυρία Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
Το πρόβληµα µε τα βιβλία. Ναι, το εξηγήσαµε, γι’ αυτό και

υπάρχουν όλες οι διαδικασίες σε εξέλιξη. Θέλω όµως, να σας
πω, κύριε συνάδελφε, ότι λειτούργησαν µια σειρά από διαδικα-
σίες, που ξεκινάνε από τους ίδιους τους εκπαιδευτικούς. Είχαµε
χρήση όλων των αποθεµάτων, τα οποία ήταν µερικά εκατοµµύρια
βιβλία σ’ όλη τη χώρα. Είχαµε πλήρη λειτουργία της τάξης µε
χρήση των βιβλίων που υπήρχαν. Είχαµε από τον Ιούνιο διανοµή
βιβλίων µε το χαρτί που υπήρχε. Είχαµε χρήση του ψηφιακού
σχολείου, το οποίο πολεµήσατε µε όλους τους τρόπους όλη τη
χρονιά, αλλά σήµερα έχουµε 1,5 εκατοµµύριο ατοµικούς χρή-
στες, όταν είναι ένα εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες οι µαθητές
και πεντακόσιες χιλιάδες οι καθηγητές, γιατί είµαστε σε µια νέα
εποχή. Έχουµε βέβαια, παραγωγή έως πεντακόσιες χιλιάδες την
ηµέρα µε εξοµάλυνση πολύ γρήγορη σε πολλές περιοχές της
πατρίδας µας.

Δεύτερο στοιχείο. Η χρονιά ξεκινάει µε πολλά συγκεκριµένα
ζητήµατα, θετικά θέµατα: τα πιλοτικά σχολεία για τα νέα προ-
γράµµατα σπουδών που είναι σε όλη τη χώρα, τα προγράµµατα
του ενιαίου σχολείου, που αφορούν χίλια δηµοτικά, δηλαδή στο
50% των µαθητών, έχουµε λειτουργία του ψηφιακού σχολείου µε
την υποστήριξη των µαθητών που δίνουν και ψηφιακό φροντιστή-
ριο σε όλα τα παιδιά µε ατοµικά µαθήµατα, έχουµε τα ζητήµατα
της αυτοαξιολόγησης και της επιµόρφωσης, τα οποία όπου µπό-
ρεσε η δική σας παράταξη τα χτύπησε µε πάθος, γιατί βεβαίως
δεν υπάρχει ποτέ καµµία πρόταση για κάτι καινούργιο. 

Όσον αφορά τους όρους λειτουργίας του σχολείου και το αν
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θα πάρουµε πίσω τις εγκυκλίους, κύριε συνάδελφε, θα σας πω
το εξής: Το σχολείο δεν λειτουργεί µε τους όρους που θέτει το
ΠΑΜΕ. Το σχολείο λειτουργεί µε το θεσµικό πλαίσιο και τους νό-
µους που έχει βάλει η Πολιτεία. Υπάρχει το Σχολικό Συµβούλιο,
η Σχολική Επιτροπή. Πρέπει να συγκεντρωθούν οι εκπαιδευτικοί,
οι γονείς, οι µαθητές, η Τοπική Αυτοδιοίκηση για να αποφασί-
σουν για τα προβλήµατα που έχει το κάθε σχολείο και πώς θα τα
διεκδικήσουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, θα πρέπει να λειτουργήσουν οι
εκπαιδευτικοί ακολουθώντας τους κανόνες του οργανωµένου
σχολείου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Πρόεδρε, θα πω ένα πα-
ράδειγµα για να δούµε τη λειτουργία του συστήµατος και ολο-
κληρώνω.

Ιόνιο: Βουλευτής σας βγαίνει στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
και καλεί µαθητές, γονείς κ.λπ. σε κοινή συστράτευση ουσιαστικά
για το κλείσιµο των σχολείων. Λέτε λοιπόν, «ανοιχτά σχολεία»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Διαµαντοπού-
λου, έχετε και τη δευτερολογία σας. Ολοκληρώστε, σας παρα-
καλώ.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: (Δεν ακούστηκε).
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Μην εξανίστασθε. Έχετε χρόνο
για να µιλήσετε. Και σχολείο στη Λευκάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, µη διακόπτετε για να ολοκληρώσει η Υπουργός. Θα
απαντήσει ο ερωτών Βουλευτής. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Έχω στοιχεία απ’ όλη την Ελ-
λάδα όπου το ΠΑΜΕ µπαίνει σε σχολεία στην Πάτρα, στη Σάµο,
στη Θεσσαλονίκη σε διαδικασίες εκπαιδευτικές. Είναι µια σεβα-
στή παράταξη, αλλά είναι εξωσχολική και δεν έχει κανένα λόγο
να µπλέκεται στο σχολείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Διαµαντοπού-
λου, έχει τελειώσει ο χρόνος σας προ πολλού.

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Αναφέρω το παράδειγµα σχο-
λείου στη Λευκάδα, όπου ο διευθυντής απαντάει στα παιδιά, ότι
υπάρχει το 95% των βιβλίων, ότι δεν υπάρχει κανένα κενό στην
τάξη και έχουµε απόφαση κατάληψης µε λουκέτο και µε σύνθηµα
βεβαίως απ’ έξω «Ανυπακοή στους διευθυντές και στους δασκά-
λους». Εάν αυτό είναι το µοντέλο που φαντάζεστε, δεν είναι το
µοντέλο που θέλει η ελληνική κοινωνία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Χρειάζεται πολιτικό θράσος, κυριολε-
κτικά, από την Κυβέρνηση, να προσπαθεί να φορτώσει στους µα-
θητές που αγωνίζονται τα προβλήµατα που δηµιουργεί η
πολιτική της. Και το λέµε ευθέως: Υπάρχει ένα ανέκδοτο που κυ-
κλοφορεί: «Λέει η µαµά στην Ουγκάντα στο παιδί της: Παιδί µου,
πρόσεχε τα βιβλία, γιατί στην Ελλάδα τα παιδιά δεν έχουν». Εσείς
κλείνετε τα σχολεία. Ποιος τα κλείνει; Οι µαθητές τα κλείνουν;
Εσείς δεν τους δίνετε βιβλία και καθηγητές. Μπορώ να σας πω
άπειρα παραδείγµατα και όχι µόνο µε αυτό, αλλά µε τη γενικό-
τερη πολιτική της Κυβέρνησης. 

Σήµερα, συντρίβετε και τσακίζετε κυριολεκτικά τη λαϊκή οικο-
γένεια. Γιατί αυτοί που έχουν χρήµατα δεν έχουν κανένα πρό-
βληµα, ξέρουν πού τα στέλνουν τα παιδιά τους και στα ιδιωτικά
και αλλού και στο εξωτερικό. Μιλάµε, όµως, για τη συντριπτική
πλειοψηφία του λαού. Ζητάτε, λοιπόν, από πάνω και τα ρέστα,
ότι φταίνε οι µαθητές που κινητοποιούνται. 

Να ξεκαθαρίσουµε κάτι: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος
στηρίζει όλες τις µορφές αγώνων των µαθητών που γίνονται µε
διαδικασίες µαζικές και τα δίκαια αιτήµατά τους. Θα συµβάλ-
λουµε στο µέτρο των δυνατοτήτων µας να δυναµώσει η αγωνι-
στική στάση ζωής. 

Και να ξεκαθαρίσουµε κάτι, κυρία Υπουργέ: Εσείς –δεν ανα-
φέροµαι προσωπικά, εννοώ η πολιτική σας- θέλετε δειλούς, µοι-
ραίους, άβουλους και υποταγµένους νέους στην πολιτική σας,
εύκολα θύµατα στο σύστηµα χωρίς να διεκδικούν. Εµείς, λοιπόν,
τους νέους δεν τους θέλουµε έτσι. Τους θέλουµε αγωνιστές και
τους θέλουµε να διαπαιδαγωγηθούν σε ένα πνεύµα διεκδίκησης.
Τους θέλουµε µε το κεφάλι ψηλά να διεκδικούν τις σύγχρονες
ανάγκες και τα δικαιώµατά τους. Το 2011 δεν τους δίνετε βιβλία
και λείπουν και καθηγητές. Υπάρχουν χιλιάδες αδιόριστα παιδιά
που έχουν τελειώσει τα πανεπιστήµια και δεν έχουν δουλειά σή-
µερα και δουλεύουν µε 100 και 200 ευρώ και είναι άνεργοι. Αντί
λοιπόν, να κάνετε µια αυτοκριτική, βγαίνετε και τους κατηγορείτε
και από πάνω. 

Το δεύτερο που θέλουµε να πούµε είναι ότι όλες αυτές οι
υπερβολές δεν θέλω να πω ότι συκοφαντούν, αλλά προσπαθούν
να συκοφαντήσουν ό,τι κινείται και αντιστέκεται σήµερα. Θέλετε
να καταργήσετε τα βιβλία. Στο τέλος, θέλετε να τα καταργήσετε
τα βιβλία και να µπείτε στο ψηφιακό σχολείο. Το βιβλίο είναι
αναντικατάστατο. Δεν θέλετε να βγάλετε προσωπικότητες. Το
σύστηµα θέλει υποταγµένο, φθηνό και ευέλικτο εργατικό δυνα-
µικό και σύγχρονους σκλάβους.  

Δεν απαντήσατε καθόλου σε αυτά που σας ανέφερα περί ποι-
νικοποίησης και γι’ αυτό το αίσχος κυριολεκτικά που συµβαίνει
σήµερα, δεκαπέντε χρόνων παιδιά να τα θεωρούν εγκληµατίες.
Έχουµε εγκυκλίους των εισαγγελέων, µπαινοβγαίνει η αστυνοµία
και θέλετε να πείτε ότι αυτά τα κάνει το ΠΑΜΕ. Μα, εσείς υποκι-
νείτε αυτούς τους αγώνες. Αν δεν είχαν τέτοιου είδους προβλή-
µατα οι µαθητές, εκρηκτικά προβλήµατα, δεν θα έβγαιναν στο
δρόµο. 

Εµείς λοιπόν, απέναντι σε αυτήν την πολιτική που θέλει να δια-
χωρίσει και να στρέψει τον ένα απέναντι στον άλλο λέµε ότι πρέ-
πει να υπάρξει ένα ενιαίο µέτωπο µαθητών, γονιών και
εκπαιδευτικών κατά του σύγχρονου µεσαίωνα που επιβάλλεται
στην παιδεία. Εµείς θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν –και ξαναλέω-
µε όρους µαζικού κινήµατος να αντιπαλευτεί αυτή η πολιτική, να
ανατραπεί συνολικά. 

Ξανατονίζω ότι είµαστε περήφανοι –και αυτό το λέω µετά
λόγου γνώσεως- που προσπαθούµε να δώσουµε ένα µήνυµα στη
νέα γενιά ότι πρέπει να ακολουθήσει αγωνιστικό δρόµο -αυτό
έχει να κάνει και µε το παρελθόν και µε το µέλλον- και όχι να υπο-
ταχθεί στη σύγχρονη βαρβαρότητα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων κ. Διαµαντοπούλου.
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, η ερώτησή
σας εκφράζει την αγωνία όχι για τα παιδιά και όχι για τα σχολεία,
αλλά για το σύνολο των εξωσχολικών παραγόντων που µε διά-
φορα ονόµατα και τύπους κάνουν παρεµβάσεις µε βίαιο τρόπο
στα σχολεία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τις µεγαλύτερες παρεµβάσεις τις κά-
νετε εσείς, επίσηµες και µε τροµοκρατία. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Επειδή εδώ είναι Κοινοβούλιο,
θα πρέπει, λοιπόν, να πάρουµε όλοι υπεύθυνες θέσεις, γιατί εί-
µαστε εκλεγµένοι από τον ελληνικό λαό. Και πρέπει να απαντή-
σετε, γιατί θεωρώ ότι δεν γίνεται να υπάρχουν άλλες υπεκφυγές.
Μιλάτε για εγκυκλίους. Βεβαίως, θα υπάρξουν και άλλες εγκύ-
κλιοι. Ξέρετε γιατί; Γιατί το πιο σηµαντικό πράγµα είναι να µη χά-
νονται εκπαιδευτικές ώρες. 

Λέει λοιπόν, η εγκύκλιος ότι οι εκπαιδευτικές ώρες που χάνον-
ται µε τις καταλήψεις θα αναπληρωθούν οπωσδήποτε είτε το
Σαββάτο, την Κυριακή, τις γιορτές…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού δεν έχουν βιβλία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε. Υποθέ-

τουµε ότι θα απαντήσει η Υπουργός. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολλή αγάπη, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Αφήστε την πολλή

αγάπη. Το Προεδρείο είναι αντικειµενικότατο. Όποιος διακόπτει
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προσπαθούµε να τον διακόψουµε.
Συνεχίστε, κυρία Υπουργέ.
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Πραγµατικά δεν έχω ανάγκη
υποστήριξης, όπως και οι µαθητές και η εκπαιδευτική κοινότητα
δεν έχει ανάγκη κηδεµονίας του ΠΑΜΕ. Η εκπαιδευτική κοινό-
τητα έχει όλη τη δυνατότητα να κρίνει και να λειτουργήσει. 

Θα ήθελα δηµοσίως να πω ένα «ευχαριστώ» από την καρδιά
µου και «συγχαρητήρια» για όλους αυτούς τους δασκάλους που
µε πάρα πολύ µεγάλη προσπάθεια και πολλές φορές ακόµη και
µε κίνδυνο της σωµατικής τους ακεραιότητας κρατούν τα σχο-
λεία ανοιχτά και αντιστέκονται. Και κύριε συνάδελφε, αντιστέκον-
ται στη βία µειοψηφιών. Γιατί, βεβαίως, εγώ δεν µίλησα ούτε για
τις διεκδικήσεις ούτε για τους αγώνες ούτε για όλα αυτά που η
κοινωνία έτσι όπως είναι σήµερα, βεβαίως, τα εκφράζει µέσα,
όµως, στο πλαίσιο µιας δηµοκρατικής λειτουργίας.

Πρέπει λοιπόν, να απαντήσετε: Πρέπει να αναπληρωθούν οι
ώρες; Διότι αυτά λέει η εγκύκλιος. Εκτός αν θεωρείτε ότι η εκ-
παιδευτική διαδικασία και στα σχολεία και στα πανεπιστήµια είναι
το τελευταίο πράγµα και ότι δεν µας ενδιαφέρει αν κάνουν µά-
θηµα τα παιδιά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εσείς θα απαντήσετε στο αν θα ανα-
πληρωθούν οι ώρες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, αφήστε
την Υπουργό να ολοκληρώσει. Ξεπερνάει τα πέντε λεπτά στην
οµιλία της. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Βεβαίως και δεν θα µε αφήσετε
να µιλήσω, γιατί έχουµε δώσει όλα τα στοιχεία ότι πότε ξανά τα
σχολεία δεν είχαν τέτοια πληρότητα σε δασκάλους, όπως σή-
µερα. Και βεβαίως, δεν θα µε αφήσετε να σας απαντήσω, γιατί
ξέρετε πολύ καλά ότι σε όλη την Ελλάδα έχουµε παρεµβάσεις
του ΠΑΜΕ που µπαίνουν µέσα στα σχολεία µε πρωτόγονο τρόπο.
Με πρωτόγνωρο τρόπο µπαίνουν συνδικαλιστικές παρατάξεις
µέσα στα σχολεία. Και αυτό το θεωρείτε δικαίωµά σας, ενώ δεν
θεωρείτε δικαίωµα του Υπουργείου, του περιφερειακού διευ-
θυντή να σπάει την αλυσίδα. Και έχετε το θράσος, κύριε συνά-
δελφε, να καταγγέλλετε το διευθυντή που σπάει την αλυσίδα και
τα λουκέτα στο σχολείο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Η κοινωνία δεν µπορεί να λειτουργήσει µε τους όρους που
εσείς θέτετε. Πρέπει να µας απαντήσετε: Απορρίπτετε και κατα-
δικάζετε την είσοδο εξωσχολικών –όποιοι και αν είναι οι εξωσχο-
λικοί- µέσα στα σχολεία; Δεν µπορείτε να µην πάρετε θέση σε
αυτό. Απορρίπτετε και καταδικάζετε τους βανδαλισµούς, τις κα-
ταστροφές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, παρα-
καλώ ολοκληρώστε. Μη βάζετε ερωτήµατα που δεν µπορούν να
απαντηθούν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτά αλλού! Κοµµένα αυτά στο ΚΚΕ!
Κοµµένα αυτά για τους βανδαλισµούς στο ΚΚΕ! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε Πα-
φίλη! 

Κυρία Υπουργέ, απαντήστε στην ερώτηση και µη βάζετε ζητή-
µατα που δεν µπορούν να απαντηθούν. Παρακαλώ! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτά να τα πείτε αλλού. Ξέρει ο ελ-
ληνικός λαός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, ολο-
κληρώστε παρακαλώ. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχει περάσει ο
χρόνος. Είναι πεντέµισι λεπτά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Προηγουµένως, µι-
λούσε για πεντέµισι λεπτά η Υπουργός. Θα έπρεπε να τη σταµα-
τήσω; Προσπαθούµε να λειτουργήσουµε πάρα πολύ
αντικειµενικά, κύριε συνάδελφε. Δεν χρειάζεται να διαµαρτύρε-
στε, ειδικά εσείς. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για εσάς, ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, προ-

χωρήστε και ολοκληρώστε, παρακαλώ. 
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Δια Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Αυτού του είδους τον τσαµ-
πουκά, λοιπόν, που θα µου λέτε εµένα που είµαι Υπουργός και
εσείς που είστε Βουλευτής µέσα στο Κοινοβούλιο «κοµµένα
αυτά» εκεί που σας παίρνει! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τα περί βανδαλισµών αφήστε τα!
Είναι προβοκατόρικα!

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Υπάρχουν βανδαλισµοί στα σχο-
λεία και πρέπει να τους καταγγείλετε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι προβοκατόρικα αυτά! Ξέρετε τις
αρχές µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην διακόπτετε, για να
ολοκληρώσει η Υπουργός.

Κυρία Υπουργέ, ολοκληρώστε την απάντησή σας.
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Δεν είναι δυνατόν να ανεχόµα-
στε ως κοινωνία να καταστρέφονται θρανία, υπολογιστές, τοίχοι,
να γράφονται σχολεία και να µην βγάζετε και εσείς και άλλα κόµ-
µατα της Αριστεράς µία καταγγελία! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σε εµάς τα λέτε αυτά; 
ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Βεβαίως, γιατί δεν είδα να ασχο-
λείστε µε τους βανδαλισµούς, είδα να ασχολείστε µόνο µε τους
διευθυντές και να τους κατακρίνετε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ξέρετε πολύ καλά ότι εµείς τα περι-
φρουρούµε αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Πρόεδρε, σας παρακαλώ!
Με διακόπτει συνέχεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε. Έχετε ξεπεράσει προ πολλού το χρόνο σας και στην πρω-
τολογία σας και τώρα, παρά τις διακοπές. 

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Δεν έχω ξεπεράσει το χρόνο
µου, γιατί µε διακόπτει συνεχώς. Και να σας πω κάτι; Δεν υπάρχει
κανείς εδώ µέσα που να έχει περισσότερα δικαιώµατα, ούτε θα
κουνά κανείς το χέρι στον άλλον.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ούτε κανένας θα προβοκάρει τον
άλλον!

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Μίλησα µε τον πλέον σαφή και
ήρεµο τρόπο, αλλά η έλλειψη απόλυτης αντίληψης του να
ακούµε, να µιλάµε, να υπάρχει δηµοκρατία, είναι αυτό που σας
χαρακτηρίζει, γιατί είναι η λογική της κραυγάζουσας µειοψηφίας
και  όχι η λογική της µεγάλης πλειοψηφίας. 

Εν πάση περιπτώσει, κυρία Πρόεδρε, πρέπει να πούµε πια ότι
ζούµε µία πολύ δύσκολη περίοδο. Κατανοούµε και τον κόσµο
που βγαίνει στους δρόµους και την αγανάκτηση. Και εµείς από
τα σπλάχνα του λαού είµαστε. Από εκεί µέσα είµαστε όλοι εµείς
και έχουµε τον ίδιο πόνο µε τον ελληνικό λαό, αλλά δεν γίνεται
να καταλύσουµε τη δηµοκρατία. Ως Κυβέρνηση κάνουµε λάθη
πολλά, γιατί είµαστε υπό φοβερή πίεση και πολλές φορές περ-
νούµε κάτω από τον πήχη που πρέπει και ο οποίος υψώνεται συ-
νεχώς. Θέλουµε να µας πείτε ο δικός σας πήχης πού είναι…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι τέτοιος που να µην σέρνεται ο
κόσµος…

ΑΝΝΑ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): …ο πήχης της διάλυσης της ελ-
ληνικής κοινωνίας, της διάλυσης µε όρους εξουσίας τους οποί-
ους φαντασιώνεται το Κοµµουνιστικό Κόµµα και που δεν
υπάρχουν σε καµµιά χώρα. Όµως, έστω και τώρα, εγώ διατηρώ
την ελπίδα ότι σε αυτή τη χώρα θα υπάρξει όχι συναίνεση –η συ-
ναίνεση είναι το δεύτερο- αλλά συµφιλίωση, κύριοι συνάδελφοι.
Δεν θα ζούµε µε το καθεστώς του εµφυλίου πολέµου µέχρι το
2011. Σήµερα χρειαζόµαστε συµφιλίωση των δυνάµεων του λαού
και της κοινωνίας, για να αντιµετωπίσουµε το µεγαλύτερο πρό-
βληµα που είχε ποτέ η χώρα, για να µην εξελιχθεί η ιστορία σε
συµφορά. Και σε αυτήν την συµφορά θα πάρετε και εσείς τις ευ-
θύνες σας, όπως τις παίρνουµε όλοι µας. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε την τέ-
ταρτη υπ’ αριθµόν 9/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία
Πολατίδη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων περιορισµού του παρα-
εµπορίου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πολατίδη θα απαντήσει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 

Κύριε Πολατίδη, έχετε το λόγο, για να παρουσιάσετε την επί-
καιρη ερώτησή σας. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αναφέροµαι στην ερώτησή µου στο γεγονός

που ζουν όλοι οι πολίτες -και όχι απλώς οι Βουλευτές- των περι-
φεροµένων αλλοδαπών, οι οποίοι πωλούν διάφορα είδη κυρίως
πνευµατικής καταπατήσεως της νοµοθεσίας περί πνευµατικής
ιδιοκτησίας, είτε αυτά είναι cd και dvd που αναφέρω στην ερώ-
τησή µου, είτε άλλα είδη, όπως γυναικείες τσάντες κ.λπ. είδη που
κοινώς λέει ο λαός µας «µαϊµού». Αυτοί, λοιπόν, περιφέρονται σε
διάφορες επαρχιακές πόλεις ή σε παραλίες το καλοκαίρι, σε ορ-
γανωµένες οµάδες, οι οποίες πηγαίνουν, τα διαθέτουν, παίρνουν
το χρήµα και ξέρουµε ότι µετά τρέχουν στα λεγόµενα «calling
center» ή γραφεία των ΕΛΤΑ και τα χρήµατα την άλλη µέρα πη-
γαίνουν στην πατρίδα τους ή όπου αλλού θέλουν να τα στείλουν,
µαζί φυσικά και µε άλλα χρήµατα που προέρχονται από εµπόριο
ναρκωτικών, από πορνεία ή από οτιδήποτε άλλο. Σε όλα αυτά,
λοιπόν, δεν βλέπουµε καµµία αντίδραση. 

Το πρόβληµα είναι ότι αυτά συµβαίνουν δίπλα από τη Βουλή
των Ελλήνων, στην πλατεία Συντάγµατος, έξω από το Υπουργείο
σας ή έξω από το Υπουργείο του παρισταµένου Υπουργού Οικο-
νοµικών, που είναι χώρος διαθέσεως λαθραίων ειδών. Γενικό-
τερα, βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση, όπως και η προηγούµενη της
Νέας Δηµοκρατίας, προσπαθεί να ρίξει την µπάλα στην εξέδρα.
Όποτε ρωτάµε κάτι σχετικό, λέει «δεν είµαστε εµείς υπεύθυνοι,
το έχουµε εκχωρήσει στους δήµους». Οι δήµοι λένε «δεν έχουµε
τη δυνατότητα να το κάνουµε χωρίς τη συµβολή της Αστυνοµίας»
και ποιο είναι το αποτέλεσµα; Το αποτέλεσµα είναι µια τεράστια
οικονοµική ζηµία των Ελλήνων επαγγελµατιών που δραστηριο-
ποιούνται στον ίδιο τοµέα, όπου εκεί φυσικά το παραεµπόριο και
η παράνοµη αντιγραφή αυτών των ειδών αντιµετωπίζεται σε δευ-
τερόλεπτα, βρίσκονται οι ένοχοι και πηγαίνουν να τιµωρηθούν,
εν αντιθέσει µε τους αλλοδαπούς στους οποίους υπάρχει µία πα-
ράλογη ανοχή από την πλευρά των κυβερνήσεων και του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Πολατίδη. 

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε θέσει ένα ζήτηµα µε την ερώτησή σας
που χρειάζεται πολύ χρόνο και συζήτηση. Θα προσπαθήσω µε
την απάντησή µου και στην πρωτολογία και στη δευτερολογία
µου να δώσω κάποια στοιχεία και να απαντήσω στην ουσία του
ερωτήµατός σας, αν και είναι αρκετά δύσκολο. 

Κατ’ αρχάς, µιλάµε για την προστασία των δικαιωµάτων πνευ-
µατικής ιδιοκτησίας, για ένα πολύ δύσκολο θέµα το οποίο έχει
παγκόσµιες διαστάσεις. Ο Παγκόσµιος Οργανισµός Τελωνείων
σε µία πρόσφατη έρευνα ανακοίνωσε ότι το 5% του παγκοσµίου
εµπορίου αφορά πειρατικά προϊόντα. Η Ευρωπαϊκή Ένωση αντί-
στοιχα διαπίστωσε ότι ένα ποσοστό της τάξεως του 5% έως 7%
του παγκόσµιου εµπορίου βασίζεται στην πειρατεία που ισοδυ-
ναµεί µε απώλεια εισόδων έως και 300 εκατοµµύριων ευρώ.
Ερευνώντας στο ίδιο επίπεδο, ο ΟΟΣΑ τοποθετεί τις υπολογιζό-
µενες απώλειες στο παγκόσµιο εµπόριο, λόγω της πειρατείας,
πάνω από το 5%.

Τα ίδια ανησυχητικά νούµερα παρουσιάζονται και στον τοµέα
της απώλειας θέσεων εργασίας, λόγω του φαινοµένου της πει-
ρατείας. Υπολογίζεται ότι χάνονται περίπου εκατόν είκοσι χιλιά-
δες θέσεις εργασίας το χρόνο στις ΗΠΑ και εκατό χιλιάδες

θέσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτά τα στοιχεία τα αναφέρω
για την παγκόσµια διάσταση του προβλήµατος. 

Έρχοµαι τώρα στα δικά µας. Είναι πολύ δύσκολο το ζήτηµα
στην Ελλάδα και κατά τη γνώµη µου, όπως θα σας πω µε µερικά
στοιχεία παρακάτω, συνδέεται και µε το ζήτηµα της λαθροµετα-
νάστευσης, διότι και η Ελλάδα αποτελεί µία πύλη εισόδου λα-
θραίων προϊόντων. 

Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Εθνικής Συνοµοσπονδίας Ελληνι-
κού Εµπορίου, ο τζίρος του παραεµπορίου στην Ελλάδα υπολο-
γίζεται στα 20 δισεκατοµµύρια ευρώ, γεγονός που σηµαίνει
απώλειες εσόδων για το ελληνικό δηµόσιο της τάξης τουλάχι-
στον των 5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, εάν υπολογίσει κανείς ότι
23% είναι η απώλεια του ΦΠΑ και άλλο τόσο από τη φοροδια-
φυγή. 

Αναφορικά  µε το λαθρεµπόριο αποµιµήσεων, αυτό που είπατε
«προϊόντα µαϊµού», ανέρχεται στα 9 δισεκατοµµύρια ευρώ και το
ποσοστό κυκλοφορίας αυτών των προϊόντων στην ένδυση και
υπόδηση ανέρχεται στο 20%, στα ηλεκτρικά είδη στο 10%, στα
είδη δώρων στο 15% και στα ποτά και στον καπνό περίπου στο
2,5%, ενώ στα τρόφιµα δεν είναι ακόµα µετρήσιµο. 

Επειδή µε την ερώτησή σας ζητάτε συγκεκριµένες πληροφο-
ρίες και νούµερα, θα σας τα καταθέσω στα Πρακτικά, αλλά θα
ήθελα να σας πω ότι το πρώτο οκτάµηνο εντοπίστηκαν από πλευ-
ράς των αρµόδιων οργάνων τριακόσιες είκοσι τρεις παραβάσεις.
Εκείνο που έχει ενδιαφέρον είναι ότι από το τελικό σύνολο των
τετρακοσίων δεκατριών δραστών, οι τριακόσιοι δεκαέξι ήταν από
το Πακιστάν και οι τριάντα τρεις από τη Νιγηρία. Γι’ αυτό είπα
προηγουµένως ότι θα πρέπει να το δούµε και σε σχέση µε τη λα-
θροµετανάστευση. Κατασχέθηκαν ενενήντα επτά χιλιάδες δια-
κόσια ενενήντα τέσσερα cd και είκοσι εννέα χιλιάδες τριάντα
dvd, καθώς επίσης εντοπίστηκαν και δεκαοκτώ εργαστήρια πα-
ραγωγής παράνοµων, λαθραίων cd και dvd. 

Ήθελα να σας πω, επίσης, ότι στο πλαίσιο της εφαρµογής του
νόµου που ψηφίστηκε πρόσφατα, του ν.3982, που προβλέπει και-
νούργιες και πιο άµεσες διαδικασίες για τον εντοπισµό και την
κατάσχεση των προϊόντων, ήδη είχαµε την άµεση εφαρµογή του
µε καταστροφή των προϊόντων στο κέντρο της Αθήνας, στις λαϊ-
κές αγορές του Χαλανδρίου, του Καµατερού και στα Γλυκά
Νερά. Έγιναν νέα πρωτόκολλα κατάσχεσης για διάφορα είδη και
καταστροφής τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου, για να απαντήσω περισ-
σότερο στην ουσία, δηλαδή στο πώς οργανώνουµε πλέον την κα-
λύτερη αντιµετώπιση, ώστε να µην ισχύει αυτό που είπατε, ότι
πετά ο ένας την ευθύνη στον άλλο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ηλίας Πολατίδης.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, λίαν αποκαλυπτικός ήσασταν και επιβεβαιωτι-

κός σε αυτά τα οποία έχω πει, ότι δεν υπάρχει πραγµατική βού-
ληση. Γιατί, όταν λέτε ως επιτυχία τα είκοσι εννέα χιλιάδες
τριάντα dvd, νοµίζω ότι καταλαβαίνουµε την ουσία του προβλή-
µατος. Τεράστιες είναι οι ποσότητες. Στο ίδιο χρονικό διάστηµα
στο οποίο έχετε κατασχέσει είκοσι εννέα χιλιάδες τριάντα dvd
και δεκαοκτώ εργαστήρια στα οποία έχουν γίνει συλλήψεις, την
ίδια χρονική περίοδο έχουν διακινηθεί εκατοµµύρια dvd. Άρα δεν
είναι επαρκή τα µέτρα. 

Αυτό που θέλω να πω, όµως, είναι ότι υπάρχει µια διαφορετική
συµπεριφορά του κράτους, αν ο δράστης είναι Έλληνας ή αλλο-
δαπός. 

Επειδή κατανοώ ότι και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία είστε
κόµµατα που πιστεύετε στην παγκοσµιοποίηση, κατανοείτε ότι
δεν θα έρθουν αυτοί οι άνθρωποι στην Ελλάδα, διότι δεν έχουν
άλλα προσόντα. Ο µοναδικός τοµέας στον οποίο µπορούν να
απασχοληθούν είναι το παραεµπόριο. Ούτε τη γλώσσα γνωρί-
ζουν, ούτε άλλες δεξιότητες έχουν. Πολλοί εξ αυτών άλλωστε
είναι αναλφάβητοι και στη δική τους γλώσσα από τις χώρες από
τις οποίες προέρχονται. 
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Εδώ, όµως, υπάρχει ένα θέµα, το οποίο πρέπει να το αντιµε-
τωπίσετε και να το πείτε. Γιατί η ΑΕΠΙ, παραδείγµατος χάριν,
κάνει ελέγχους στα αθλητικά καφενεία και ζητά χρήµατα απ’ αυ-
τούς που δεν έχουν µουσική; Διότι υπάρχει τέτοια νοµοθεσία, η
οποία λέει «ακόµα και εάν δεν χρησιµοποιήσεις τη µουσική υπό-
κρουση, για να προσελκύσεις πελάτες, πρέπει να πληρώνεις
ΑΕΠΙ». Και βλέπουµε τις ίδιες εταιρείες και όλες τις εταιρείες
πνευµατικών δικαιωµάτων, όταν γίνεται πολύ µεγαλύτερη απώ-
λεια εσόδων από τους αλλοδαπούς, εκεί να κλείνουν τα µάτια.
Αυτές οι θρασύτατες εταιρείες προστασίας πνευµατικών δικαιω-
µάτων που ζητούν χρήµατα µε εκβιαστικό τρόπο από τους Έλ-
ληνες επαγγελµατίες, ιδιαιτέρως τώρα που υπάρχει η τεράστια
οικονοµική κρίση και τα εισπράττουν µε τη βοήθεια του κράτους,
ξαφνικά όταν είναι για τους αλλοδαπούς εκεί υπάρχει σιγή ιχ-
θύος. Γιατί δεν γίνεται τίποτα; Προφανώς -δεν µπορεί κανείς να
µου το βγάλει από το µυαλό- κάποια συνεννόηση έχει υπάρξει
µε το κράτος. Δεν µπορώ να κατανοήσω κάτι άλλο. Εάν έχετε
εσείς κάποια διαφορετική ιδέα και πέφτω έξω, ευχαρίστως να
την ακούσω. 

Το θέµα των χρηµάτων, τα οποία φεύγουν στο εξωτερικό. Εί-
πατε για 5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Είναι πολύ περισσότερα, είναι
γύρω στα 12. Δώδεκα δισεκατοµµύρια ευρώ διαφυγόντα έσοδα
επί µία δεκαετία που έχει εκραγεί αυτή η κατάσταση, µιλάµε για
120 δισεκατοµµύρια ευρώ. Μιλάµε για το 1/3 του δηµοσίου χρέ-
ους. Όταν ο παριστάµενος δίπλα σας Υπουργός Οικονοµικών,
ακόµα και για µία δαπάνη 100 χιλιάδες ευρώ είναι φειδωλός στο
να την εγκρίνει –και καλά κάνει σε αυτήν την κατάσταση που είναι
τα οικονοµικά µας- είναι δυνατόν για 120 δισεκατοµµύρια, για το
1/3 του δηµοσίου χρέους, να αδιαφορούµε και να δείχνετε τόση
ανοχή σ’ αυτό το φαινόµενο, το οποίο γνωρίζουµε όλοι ότι πλήτ-
τει τα µέγιστα και τους Έλληνες επαγγελµατίες και την εθνική
οικονοµία; Οφείλετε -εάν κάποτε για λόγους απόψεων που είχαν
επικρατήσει, τόσο στην κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, όσο
και στη δική σας, ότι πρέπει µε κάποιον τρόπο να υπάρξει ανοχή,
ούτως ώστε αυτοί οι λαθροµετανάστες να µπορέσουν να ενσω-
µατωθούν γιατί είναι, δήθεν, οι καταδιωγµένοι και κυνηγηµένοι,
έναντι των προνοµιούχων Ελλήνων ελευθέρων επαγγελµατιών,
υπό τις συνθήκες της κρίσεως που υπάρχει τώρα- αυτές τις από-
ψεις να τις αφήσετε στην άκρη.

Η παγκοσµιοποίηση πλήττει υπό τη µορφή του παραεµπορίου
σε τεράστιο βαθµό την εθνική οικονοµία στην κατάσταση που
βρίσκεται. Πρέπει να πάρετε µέτρα τώρα. Χθες έπρεπε να τα πά-
ρετε. Αλλά και τώρα πρέπει να πάρετε µέτρα και ο νόµος ο
οποίος προβλέπει την επί τόπου καταστροφή είναι ένα ελάχιστο
ηµίµετρο προς τη σωστή κατεύθυνση. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Ξυνίδης. 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κατ’ αρχάς, κύριε συνά-
δελφε, δεν κοµπάζω για τα στοιχεία που σας παρουσίασα.
Θεωρώ ότι είναι υποχρέωσή µου, όταν προσέρχοµαι στο Κοινο-
βούλιο και ένας Βουλευτής µού ζητά συγκεκριµένα στοιχεία, να
τα παραθέτω όποια και εάν είναι αυτά. Το να τα σχολιάσουµε
από εκεί και µετά, βεβαίως, µπορούµε να τα σχολιάσουµε. 

Δεύτερον, προσπάθησα, επειδή έχετε θέσει ένα πολύ σηµαν-
τικό ζήτηµα που αποτελεί κοινωνικό θέµα, να αποφύγω την απο-
στροφή της ερώτησής σας, αλλά επανήλθατε τώρα, περί
επίκλησης άνωθεν εντολών για ανοχή του παραεµπορίου. Νο-
µίζω ότι όποιος το λέει αυτό, θα πρέπει να µπορεί να το αποδει-
κνύει. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Αστυνοµία και Δηµοτική Αστυνοµία...
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πολατίδη, εάν είστε
σε θέση να το πείτε και επωνύµως, ούτως ώστε να αναλάβουν
και ευθύνη αυτοί οι οποίοι το λένε και να πουν ποιοι άνωθεν τους
το είπαν, να το διερευνήσουµε παρακαλώ πάρα πολύ και να
δούµε από πού εκπορεύονται αυτά τα σενάρια. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Θα γίνει και αυτό. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Διότι ακριβώς, για να σας
αποδείξω ότι εµείς πλέον το κοιτάµε στην ουσία του το ζήτηµα
και όχι τύποις, θέλω να σας πω ότι έχουµε ξεκινήσει µία πολύ ση-
µαντική πρωτοβουλία, ως Γενική Γραµµατεία Εµπορίου και ως
Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας, µε άµεση επαφή πλέον µε τις
περιφέρειες και τις αποκεντρωµένες διοικήσεις, προκειµένου να
µπορέσουµε από κοινού να οργανώσουµε τα ΚΕΛΑΥΕ, για να κά-
νουν ουσιαστικό έλεγχο σε όλα τα επίπεδα, ούτως ώστε να µην
έχουµε ακριβώς αυτό ο ένας να επικαλείται την αρµοδιότητα του
άλλου και πολύ περισσότερο τους παραβάτες να ξεφεύγουν για
άλλου είδους αδικήµατα που ίσως δεν προβλέπονται µέσα από
τη συγκρότηση επαρκώς των κλιµακίων. 

Σ’ αυτό, λοιπόν, το πλαίσιο έχουµε προχωρήσει πολύ σηµαν-
τικά και εφαρµόζονται ήδη οι δράσεις των ΚΕΛΑΥΕ στην Περι-
φέρεια της Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, όπου
ξεκινήσαµε και ξεκίνησε µε τη δεύτερη περιφέρεια η επεξεργα-
σία αυτή που είναι της δυτικής Ελλάδος. 

Έχουµε σκοπό σε όλη την επικράτεια να µπορέσουµε να κά-
νουµε αυτό το συντονισµό και τη συγκρότηση, γιατί έτσι αντιλαµ-
βανόµαστε το δικό µας ρόλο, ως κεντρική Κυβέρνηση και
Υπουργεία, ούτως ώστε να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε µε
τις ιδιαιτερότητες που έχουν τα στοιχεία του παραεµπορίου την
κάθε περιοχή. Διότι άλλο το να µιλήσουµε για παραεµπόριο στις
πύλες εισόδου στα λιµάνια κ.λπ.. µε τον πρωτεύοντα ρόλο εκεί
και του ΣΔΟΕ, των τελωνειακών αρχών κ.λπ.. και άλλο να µιλή-
σουµε για το παραεµπόριο στις δικές µας περιοχές που ξέρετε
πολύ καλά ότι υποφέρουν, στις Σέρρες, στην Ξάνθη που είναι
από τα παράνοµα προϊόντα που έρχονται από τη Βουλγαρία
κ.λπ..

Γι’ αυτό, λοιπόν, και θα πρέπει να εφαρµόσουµε συγκεκριµέ-
νες πολιτικές παίζοντας ρόλο και η Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση
στην οποία εµείς πιστεύουµε και θέλουµε να δώσουµε το βάρος,
όχι το όνοµα µόνο της εξουσίας που της δώσαµε µε το νόµο,
αλλά και την ουσία της άσκησής της, µεταδίδοντας εµπειρία και
γνώση από τα κεντρικά Υπουργεία που θα µπορέσει να τους εξο-
πλίσει επαρκώς για να πετύχουν στο έργο τους. 

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αίτηµά τους οι συνάδελφοι
κ. Έλενα Ράπτη και κ. Αθανάσιος Γιαννόπουλος ζητούν ολιγοή-
µερη άδεια απουσίας τους στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες. 
Η πέµπτη µε αριθµό 6/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστάσιου Κουράκη
προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Τουρισµού και Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε
την κατάταξη των εκατόν ογδόντα επτά εργαζόµενων του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού και Τουρισµού στις συσταθείσες οργανικές θέ-
σεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, δεν θα συζητηθεί σε
συνεννόηση και των δύο και διαγράφεται. 

Επίσης, η πέµπτη µε αριθµό 7/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τους Υπουργούς Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τον Αγροτικό Συνεταιρισµό Κριτσάς
Λασιθίου δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 4/3-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
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µε τη µη καταβολή της βουλευτικής σύνταξης στους ήδη συντα-
ξιούχους Βουλευτές που κατέχουν θέση στο δηµόσιο τοµέα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Πιπιλή θα απαντήσει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Σαχινίδης, αφού πρώτα η κ. Πιπιλή µας την
παρουσιάσει πολύ σύντοµα. 

Ορίστε, κυρία Πιπιλή, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κυρία Πρόεδρε, πρέπει να υπενθυµίσω –

και υπάρχει λόγος που το υπενθυµίζω- ότι εγώ εκλέχθηκα για
πρώτη φορά Βουλευτής το 2007, όπως απ’ ό,τι είδα και στο βιο-
γραφικό και ο παριστάµενος Υφυπουργός Οικονοµικών ο κ. Σα-
χινίδης. Και αυτό το λέω, γιατί από την εποχή που ήµουν
δηµοσιογράφος, δηλαδή περίπου από το 2006, είχα ανακαλύψει
στο πλαίσιο των δηµοσιογραφικών µου αρµοδιοτήτων, ότι
υπήρχε µία συντεχνιακή λογική σε πάρα πολλές εκφάνσεις του
ελληνικού Κοινοβουλίου, αναφορικά µε την παλιά νοοτροπία πα-
λαιών Βουλευτών του συνόλου των κοµµάτων που εκλέγονται
στη Βουλή. 

Συγκεκριµένα, για παράδειγµα, είχα ανακαλύψει ότι όσοι είναι
αιρετοί, νοµάρχες τότε ή αιρετοί δήµαρχοι, οι οποίοι ήταν και σε
άλλες θέσεις του δηµοσίου, για έναν απαράδεκτο λόγο είχαν
στήριξη από τη Βουλή, όπου µπορούσαν να είναι και αργόµισθοι
κυριολεκτικά στις δηµόσιες υπηρεσίες ή σε τράπεζες και ταυτο-
χρόνως να έχουν όλες τις νόµιµες και λογικές αποζηµιώσεις της
αιρετής τους θέσης. 

Τότε είχα δηµιουργήσει ως δηµοσιογράφος πρόβληµα. Ήταν
βέβαια η εποχή των παχέων αγελάδων, κυρία Πρόεδρε, ήταν το
2006. 

Όταν εκλέχθηκα Βουλευτής το 2008, είπα «αυτά τα έλεγες ως
δηµοσιογράφος, τίποτα δεν έγινε». Δηλαδή, ο κ. Μίχας, για πα-
ράδειγµα, που είναι και πρόσωπο της επικαιρότητας, µπορούσε
να είναι αργόµισθος στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά και ταυτοχρό-
νως να έχει όλες τις απολαβές ως Νοµάρχης Πειραιά. Όταν, λοι-
πόν, εκλέχθηκα, είπα «δεν κάνω µία επίκαιρη ερώτηση, ακριβώς
για να καταργηθούν -το 2008- αυτού του είδους τα απαράδεκτα
συντεχνιακά ρουσφετολογικά, µεταξύ µας, των παλαιών Βουλευ-
τών συστήµατα;». Θα µιλήσω αναλυτικά στη συνέχεια.

Η ερώτησή µου είναι η εξής: Επιτέλους, στην εποχή αυτής της
κρίσης που κόβονται οι µισθοί όχι µόνο των συνταξιούχων αλλά
και γενικότερα που όλοι, ακόµα και οι πιο προνοµιούχοι µισθο-
λογικά πρέπει να επιβαρυνθούµε όλα αυτά τα βάρη, µήπως πρέ-
πει επιτέλους τέτοιου είδους συντεχνιακές παλαιές βουλευτικές
προνοµιακές καταστάσεις να καταργηθούν µε ρόπαλο και χωρίς
άλλη συζήτηση, κυρία Πρόεδρε; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει, για να απαντήσει, ο Αναπληρωτής Υπουργός Οι-

κονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα συµφωνήσω και εγώ µε τη συνάδελφό µου ότι βρισκόµα-

στε αντιµέτωποι µε µία πρωτοφανή κρίση, η οποία κατέστησε
αναγκαία τη λήψη δύσκολων αποφάσεων για όλους τους Έλλη-
νες πολίτες. Πήραµε αποφάσεις που αφορούν τα εισοδήµατα
των πολιτών, τις συντάξεις των πολιτών και, αν θέλετε, το ίδιο το
µέλλον και την προοπτική της χώρας. Σ’ αυτές τις δύσκολες συν-
θήκες, λοιπόν, καλείται ο καθένας από τους Έλληνες πολίτες, να
συνεισφέρει µε βάση τις δυνάµεις του στην προσπάθεια η οποία
καταβάλλεται.

Είχα δεχθεί µία γραπτή ερώτηση από τη συνάδελφο, αναφο-
ρικά µε το θέµα το οποίο θίγει στην ερώτησή της, που αφορά
τον τρόπο αντιµετώπισης στην παροχή των συντάξεων των συν-
ταξιούχων Βουλευτών, οι οποίοι είτε έχουν εκλεγεί στην αυτοδι-
οίκηση είτε εργάζονται στο δηµόσιο είτε είναι
αυτοαπασχολούµενοι. Είχα υιοθετήσει, τότε στο κείµενο της
απάντησης που έδωσα, την ερµηνεία που ήταν η επικρατούσα,
µέχρι και την περίοδο που τέθηκε το ερώτηµα, στο Γενικό Λογι-
στήριο.

Όµως, µε αφορµή αυτήν την ερώτηση αλλά και επειδή γινόταν
πλέον κατανοητό ότι µία σειρά από επιλογές του παρελθόντος
δεν είχαν καµµία βάση και κανένα έρεισµα στις τρέχουσες ανάγ-

κες και στα τρέχοντα προβλήµατα της χώρας, προχώρησα και
µε εγκύκλιο την οποία εξέδωσα, αντιµετώπισα αυτό το ζήτηµα,
το οποίο ρυθµιζόταν από τις διατάξεις των άρθρων 10 και 14 του
ν. 3865/2010. Πάνω σ’ αυτές τις διατάξεις, ως Υφυπουργός τότε
του Γενικού Λογιστηρίου εξέδωσα εγκύκλιο προς την αρµόδια
υπηρεσία και έτσι διευκρινίσθηκε ότι οι συντάξεις των Βουλευτών
οι οποίοι εκλέγονται σε θέσεις αιρετών οργάνων Α’ και Β’ βαθµού
περιορίζονται κατά 70%, όπως και των υπολοίπων συνταξιούχων
του δηµοσίου που εκλέγονται σε τέτοιες θέσεις.

Άρα, δεν υπάρχουν δύο µέτρα και δύο σταθµά. Ισχύει για τους
συνταξιούχους Βουλευτές ό,τι ισχύει και για οποιονδήποτε άλλο
συνταξιούχο του ελληνικού δηµοσίου.

Επιπρόσθετα δε, να αναφέρω ότι περικοπές στις βουλευτικές
συντάξεις, προβλέπονται και στις περιπτώσεις που οι συνταξιού-
χοι Βουλευτές εργάζονται εκτός του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα
ή αυτοαπασχολούνται. Νοµίζω ότι αυτό, αποτελεί µία έµπρακτη
απόδειξη ότι, πραγµατικά, για όλους τους Έλληνες πολίτες
ισχύουν οι ίδιοι κανόνες και δεν υπάρχει καµµία διάκριση υπέρ
αυτών οι οποίοι διετέλεσαν στο παρελθόν Βουλευτές.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Η ερωτώσα Βουλευτής κ. Πιπιλή έχει το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Υπουργέ, µε µπερδέψατε λίγο, γιατί

στις έξι-επτά –απλές, είναι η αλήθεια- ερωτήσεις, εκτός από µία
το 2010, εγώ έχω την τελευταία απάντηση που µου έστειλε το
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, µε τη δική σας µάλιστα υπο-
γραφή, δηλαδή υπογράφει το Υπουργείο Οικονοµικών, ότι οι δια-
τάξεις της παραγράφου 14 του άρθρου 8 του ν. 2592/1998 δεν
εφαρµόζονται για τους συνταξιούχους Βουλευτές και καταβάλ-
λεται αµείωτη η σύνταξη σε όσους απ’ αυτούς κατέχουν θέση
στο δηµόσιο τοµέα και λαµβάνουν ταυτόχρονα σύνταξη και απο-
δοχές.

Επίσης, στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» είχα επιµείνει ως µέλος της Επι-
τροπής Δηµόσιας Διοίκησης –και το είχε δεχθεί τότε και ο κ. Ραγ-
κούσης- στο λογικό, δηλαδή να παίρνουν το 30% οι δηµόσιοι
υπάλληλοι που εκλέγονται και, βεβαίως, να παίρνουν και τις απο-
ζηµιώσεις.

Τώρα, τι µου λέτε όµως; Ενώ έχω απάντηση –και την πρό-
σφατη- ότι εξακολουθούν και παίρνουν και ολόκληρη τη βουλευ-
τική σύνταξη και το σύνολο της αποζηµίωσης, µου λέτε τώρα ότι
από το 2010 έπρεπε να είχαν περικοπεί αυτού του είδους οι
υπερβολές; Αυτό, κύριε Σαχινίδη, δεν το καταλαβαίνω και περι-
µένω να µου απαντήσετε.

Επίσης, κυρία Πρόεδρε, επειδή οι Βουλευτές δεν έχουµε ευ-
καιρία να πούµε δηµόσια ότι επειδή δεν είµαστε λαµόγια, δεν εί-
µαστε προνοµιούχοι, δεν είµαστε επαγγελµατίες που να είµαστε
όλη µας τη ζωή Βουλευτές και να έχουµε εξασφαλίσει µεγάλες
ή µικρότερες βουλευτικές συντάξεις, πρέπει εδώ µέσα το παλαιό
σύστηµα που κυριαρχεί αριθµητικά και ποιοτικά, να καταλάβει
ότι εµείς που είµαστε νέοι Βουλευτές, δεν έχουµε κανένα λόγο
να υβριζόµεθα, να διαποµπευόµεθα, να λοιδορούµεθα, για κάτι
που το παλαιό κοµµατικό σύστηµα, κυρία Πρόεδρε, δηµιούργησε
στη Βουλή. 

Βοηθείστε και εσείς στο Προεδρείο. Ψάξτε να βρείτε, γιατί
υπάρχουν και άλλες χαριστικές διατάξεις για παλαιούς –επανα-
λαµβάνω- Βουλευτές, επειδή από το 2008 και µετά άλλαξαν
όντως τα πράγµατα, ώστε να µπορούµε να αντιµετωπίζουµε τον
κόσµο µε καθαρό µέτωπο. Ο κόσµος να µας κρίνει πολιτικά για
τις αποφάσεις µας, για τα λεγόµενά µας στη Βουλή. Δεν θα µε
κρίνει εµένα για τα ρουσφετολογικά συντεχνιακά προνόµια, που
έφτιαξαν εδώ µέσα κάποιοι από τους ακόµη παριστάµενους πα-
λαιοί επαγγελµατίες Βουλευτές. Δεν είµαστε όλοι επαγγελµατίες
Βουλευτές. Άλλοι εκλεγόµαστε για δύο χρόνια, άλλοι για τρία,
άλλοι γυρίζουµε στη δουλειά µας. Όµως, υπάρχουν ακόµα οι πα-
λαιοί Βουλευτές, που επειδή ήταν κάποτε γιατροί στον ιδιωτικό
τοµέα, έχουν τη µεγάλη απολαβή, µόλις χάσουν τη βουλευτική
τους έδρα, να διορίζονται σε προσωποπαγείς θέσεις σε δηµόσια
νοσοκοµεία.

Το 2008, επί Προκόπη Παυλόπουλου, επί Νέας Δηµοκρατίας,
είµαι υπερήφανη που κατάφερα και δεν πέρασε µία απαράδεκτη
διακοµµατική διάταξη, για την οποία είχε συµφωνήσει όλο το πα-
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λαιό σύστηµα των Βουλευτών, η οποία προέβλεπε ότι οι πρώην
Βουλευτές, οι πρώην Ευρωβουλευτές, οι πρώην γενικοί γραµµα-
τείς, οι πρώην αιρετοί νοµάρχες-δήµαρχοι, όταν χάνουν την έδρα
τους και είναι δηµόσιοι υπάλληλοι, να επιστρέφουν µε νόµο της
Βουλής σε πάγια προσωποπαγή θέση διευθυντή, ανεξαρτήτως
του χρόνου θητείας –γελά η Πρόεδρος, µπορεί να ήσασταν και
εσείς στην επιτροπή τότε, κυρία Νικολαΐδου- και των προσόντων.

Ευτυχώς, τότε, µε τη δική µου αντίδραση αρχικά, δεν πέρασε
ο νόµος. Νοµίζω, λοιπόν, ότι ήρθε η ώρα, κύριε Υπουργέ, οτιδή-
ποτε έχει να κάνει µε τέτοιου είδους συντεχνιακές, παλαιοκοµ-
µατικές εξαιρέσεις Βουλευτών, νυν ή παλαιών, να κοπούν διά
ροπάλου!

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο, για να απαντήσετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Οφείλω να αναγνωρίσω ότι δικαιολογηµένα η συνάδελφός µου

διαπιστώνει ότι υπάρχει ένα ζήτηµα, διότι επικαλείται την απάν-
τηση που έδωσα –έχω υπογράψει για την ακρίβεια -µέσω των
υπηρεσιών του Γενικού Λογιστηρίου- η οποία είναι το Δεκέµβριο
του 2010.

Όµως, αναφέρθηκα σε µεταγενέστερο έγγραφό µου του Φε-
βρουαρίου του 2011, µε το οποίο ζητώ από τις υπηρεσίες του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, να εφαρµόσουν και να ερµη-
νεύσουν τις διατάξεις των άρθρων 10 και 14 του ν. 3865, κατά
τον τρόπο που ορίζεται από την ερµηνευτική εγκύκλιο την οποία
τώρα θα σας διαβάσω.

Άρθρο 14, σας διαβάζω το απόσπασµα της ερµηνευτικής εγ-
κυκλίου που αφορά στους περιορισµούς στις συντάξεις των αι-
ρετών οργάνων, παράγραφος 1: «Με τις διατάξεις της
παραγράφου 1 του άρθρου 14 του ν. 3865, προβλέπεται ότι
στους Βουλευτές και τα αιρετά όργανα των ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού
που λαµβάνουν συγχρόνως σύνταξη από το δηµόσιο είτε εξ ιδίου
δικαιώµατος είτε κατά µεταβίβαση και βουλευτική αποζηµίωση
ή έξοδα παράστασης αντίστοιχα, η σύνταξη του δηµοσίου κατα-
βάλλεται µειωµένη κατά 70%».

Ήδη αυτήν τη στιγµή που µιλάµε έχω εδώ έγγραφο, το οποίο
έχει παραχθεί πάλι από το Γενικό Λογιστήριο του οποίου προ-
ΐσταµαι, που ορίζει ότι η αρµόδια Διεύθυνση Συντάξεων του Γε-
νικού Λογιστηρίου του Κράτους, έχει ήδη προβεί σύµφωνα µε τις
εντολές και τις οδηγίες που έχω δώσει, σε περικοπές συντάξεων
Βουλευτών που εµπίπτουν στις προεκτεθείσες διατάξεις, δηλαδή
στις διατάξεις στις οποίες µόλις τώρα αναφέρθηκα. 

Κατά τα άλλα, θα συµφωνήσω και εγώ µε την κυρία συνά-
δελφό µου ότι στις παρούσες συνθήκες, οι πολίτες περιµένουν
από τους πολιτικούς -και όχι µόνο τους Βουλευτές αλλά κάθε αι-
ρετό- και τα πρόσωπα που κατέχουν δηµόσιες θέσεις να δεί-
χνουν την ίδια αγωνία και την ίδια συµπαράσταση, µε αυτήν που
έχουν οι ίδιοι οι πολίτες, για το πού βαδίζει αυτή  η χώρα και να
παραιτηθούν από επιλογές που µπορεί να έγιναν στο παρελθόν,
καθώς τότε τα δεδοµένα ήταν διαφορετικά και οι οικονοµικές δυ-
νατότης της χώρας διαφορετικές. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 15/3-10-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων από την καθήλωση των πλοίων
στην Κέρκυρα λόγω του Ρωσικού Νηογνώµονα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Μωραϊτης.

Το λόγο έχει ο κ. Χαραλάµπους για να µας παρουσιάσει την
επίκαιρη ερώτησή του.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα επ’ ευκαιρία της προηγούµενης ερώτη-

σης να κάνω µία δήλωση, ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
έχει επανειληµµένα καταθέσει πρόταση, για να καταργηθούν οι
βουλευτικές συντάξεις και οι αποζηµιώσεις που παίρνουν οι Βου-

λευτές, για τη συµµετοχή τους στις επιτροπές και βέβαια αυτή η
πρόταση νόµου δεν έγινε αποδεκτή από τα άλλα κόµµατα. Επί-
σης, να δηλώσω ότι ουδέποτε κοµµουνιστής Βουλευτής επέ-
στρεψε στη δουλειά του, κάνοντας χρήση του δικαιώµατος να
πάρει θέση διευθυντού.

Κύριε Υπουργέ, σήµερα ακριβώς κλείνουµε ένα µήνα που δε-
κάδες πλοία καθηλώθηκαν στα λιµάνια της χώρας, σε σχέση µε
τη γνωστή υπόθεση της άρσης της εξουσιοδότησης από το Ρω-
σικό Νηογνώµονα, της επιχείρησης που είχε στην Ελλάδα. Ξέ-
ρετε ότι αυτό το ζήτηµα έχει προκαλέσει σε όλη την Ελλάδα,
κύρια στα Ιόνια νησιά αλλά και στα νησιά του Αιγαίου, τεράστια
προβλήµατα, διότι υπάρχουν µικρά νησιά τα οποία αποµονώθη-
καν εντελώς. Στην Κέρκυρα, παραδείγµατος χάριν, εδώ και ένα
µήνα τα Διαπόντια νησιά δεν έχουν καµµία επαφή µε τον άλλο
κόσµο. Οι Παξοί έχουν αποµονωθεί εντελώς. Και βέβαια, τα δύο
πλοία που συνέδεαν τη Λευκίµµη µε την Ηγουµενίτσα καθηλώ-
θηκαν και έτσι δεν υπάρχει πια συγκοινωνία από τη Λευκίµµη,
όπως επίσης και κάποια πλοία από το ίδιο το λιµάνι της Κέρκυ-
ρας. 

Εµείς είµαστε πολύ ευαίσθητοι όσον αφορά τον έλεγχο της
ασφάλειας της ναυσιπλοΐας. Όµως, όταν εδώ και ένα µήνα αυτό
το θέµα δεν λύνεται και δεν βλέπουµε φως στο βάθος της σή-
ραγγας και την ίδια ώρα ογδόντα περίπου ναυτικοί έχουν ουσια-
στικά απολυθεί από τα πλοία αυτά, τα δε νησιά που σας
προανέφερα έχουν ανάγκη και στερούνται ακόµα και ζωτικών
προϊόντων και αγαθών πρώτης ανάγκης, καταλαβαίνετε ότι δη-
µιουργείται τεράστιο πρόβληµα. Ζητούµε από την Κυβέρνηση να
µας πει τι προτίθεται να κάνει, ούτως ώστε άµεσα –και όταν λέµε
άµεσα εννοούµε αύριο αν είναι δυνατόν- να λυθεί επιτέλους αυτό
το θέµα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Μωραΐτης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, κατ’ αρχάς, θέλω να σηµειώσω πως κα-

τανοώ την αγωνία των συµπολιτών µας στα Ιόνια νησιά αλλά και
στα υπόλοιπα νησιά της χώρας, οι οποία βλέπουν, πράγµατι, τα
τελευταία χρόνια τα δροµολόγια να µειώνονται. Θέλω να κατα-
θέσω ότι υπάρχει πρόβληµα εκεί. Και αυτό που θέλω να σηµει-
ώσω επιπλέον, είναι ότι όλες οι αποφάσεις της σηµερινής
Κυβέρνησης και µάλιστα σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική συγ-
κυρία έχουν µόνο ένα γνώµονα, το πώς θα µπορέσουµε να βοη-
θήσουµε τους νησιώτες συµπατριώτες µας και να επιλύσουµε τα
προβλήµατα που προκύπτουν. Έτσι, λοιπόν, για να διασφαλί-
σουµε ότι κανένα νησί δεν θα βρεθεί αποκλεισµένο, η πολιτική
του Υπουργείου µας είναι, να επιδοτεί τα δροµολόγια σε όλα τα
νησιά της χώρας στα οποία δεν υπάρχει µεγάλη κίνηση επιβατών
ή δεν επιδεικνύουν επιχειρηµατικό ενδιαφέρον οι πλοιοκτήτες.

Όσον αφορά τις Διαπόντιους νήσους, τα δροµολόγια είναι
όντως επιδοτούµενα από το κράτος, όπως γνωρίζετε πολύ καλά,
κύριε συνάδελφε. Υπάρχουν µόνιµα πέντε δροµολόγια την εβδο-
µάδα για τις Διαπόντιους νήσους και ένα επιπλέον δροµολόγιο
κατά τη θερινή περίοδο. Συνεπώς, δεν υφίσταται κανένας απο-
κλεισµός των Διαπόντιων νήσων ούτε των υπόλοιπων νησιών του
Ιονίου Πελάγους.

Ας δούµε τώρα το συγκεκριµένο πρόβληµα, το οποίο προ-
έκυψε –και πράγµατι προέκυψε µεγάλο πρόβληµα- τον τελευταίο
µήνα. Στις αρχές του Σεπτέµβρη, πέντε από τα πλοία που εκτε-
λούν δροµολόγια στο Ιόνιο και στις Διαπόντιους νήσους τέθηκαν
εκτός λειτουργίας. Ο λόγος που συνέβη αυτό, είναι ότι βρέθηκε
πρόβληµα µε την πιστοποίηση των πλοίων αυτών, από το νηο-
γνώµονα από τον οποίο εξετάστηκαν. Η πιστοποίηση αυτή απο-
νέµεται από ειδικούς ανεξάρτητους φορείς, τους νηογνώµονες,
οι οποίοι ελέγχουν τα πλοία και πιστοποιούν την ασφάλειά τους.
Πιστεύω ότι δεν θα διαφωνήσετε σε καµµία περίπτωση µαζί µου
ότι η ασφάλεια των επιβατών και των πληρωµάτων αποτελεί το
νούµερο ένα παράγοντα, όσον αφορά τις ακτοπλοϊκές µας µε-
ταφορές.

Από τη στιγµή που πρωτοπαρουσιάστηκε αυτό το πρόβληµα
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µε την πιστοποίηση των θεµάτων ασφάλειας, η Κυβέρνηση έθεσε
εκτός λειτουργίας εβδοµήντα πλοία σε ολόκληρη τη χώρα, µε
σκοπό τον έλεγχό τους. Το κάναµε αυτό, γιατί είναι το χρέος µας
απέναντι σε χιλιάδες Έλληνες και ξένους επιβάτες, που εµπι-
στεύονται σήµερα την ελληνική ναυτιλία. Έτσι ξεκίνησαν άµεσα
οι έλεγχοι όλων των πλοίων αυτών, ώστε να διαπιστώσουµε εάν
πράγµατι υπάρχει θέµα ασφάλειας και φυσικά, περιµένουµε τα
αποτελέσµατα των ελέγχων αυτών για να δραστηριοποιηθούν
και πάλι τα πλοία. 

Καταλαβαίνετε πιστεύω ότι εφόσον ολόκληρη η χώρα εξυπη-
ρετείται από τουλάχιστον εβδοµήντα λιγότερα πλοία, είναι ανα-
πόφευκτο γεγονός ότι θα µειωθούν και τα δροµολόγια που
εκτελούνται. Μέχρι, λοιπόν, να είµαστε σίγουροι ότι δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα ασφάλειας στα πλοία, έγινε ανακατανοµή
όλων των δροµολογίων, ώστε κανένα νησί στη χώρα αυτήν την
περίοδο να µη βρεθεί αποκλεισµένο. 

Στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε, θα αναφερθώ και στο
πώς δροµολογούµε την οριστική επίλυση του προβλήµατος και
βεβαίως, στο θέµα που ανέφερε ο κύριος συνάδελφος για τους
εργαζοµένους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαραλάµπους.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κύριε Υφυπουργέ, σαφέ-

στατα θα συµφωνήσουµε ότι ο έλεγχος της ασφάλειας της ναυ-
σιπλοΐας, των επιβατών, αλλά και των εργαζοµένων στα πλοία
είναι εκ των ων ουκ άνευ. Είναι ζωτικής σηµασίας. Αυτό είναι το
ένα. 

Το δεύτερο, που πιθανά να µη συµφωνείτε εσείς, είναι ότι
αυτός ο έλεγχος δεν µπορεί να γίνεται από ιδιώτες. Να σας θυ-
µίσω τον αλήστου µνήµης ελληνικό νηογνώµονα, που έδινε πιστο-
ποιητικά αξιοπλοΐας, παραδείγµατος χάριν, στο «IRON-ANTONIS»
και µόλις πέρασε  το Γιβραλτάρ βυθίστηκε αύτανδρο;

Να σας θυµίσω το «ΔΥΣΤΟΣ»; Εποµένως, έρχεται, αν θέλετε,
τραγικά µπορώ να πω στην επικαιρότητα πόσο δίκιο έχει η
άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ότι ο έλεγχος
της ασφάλειας της ναυσιπλοΐας πρέπει να γίνεται µέσα από έναν
αποκλειστικά κρατικό φορέα, ο οποίος, βέβαια, θα αναλαµβάνει
και την ευθύνη της χορήγησης πιστοποιητικών αξιοπλοΐας. Αυτό
είναι το ένα, που όφειλα να σας πω.

Δεύτερον, µάλλον θεωρητικά σας έχουν ενηµερώσει τι συµ-
βαίνει στην Κέρκυρα. Τα Διαπόντια νησιά, κύριε Υφυπουργέ, εξυ-
πηρετούνται µε δύο τρόπους, µε ένα πολύ παλιό, αλλά εν πάση
περιπτώσει µεγάλο σχετικά πλοίο, το «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΙΙ», το οποίο
φεύγει από το λιµάνι της Κέρκυρας και είναι αυτό που µπορεί να
µεταφέρει και εµπορεύµατα και αυτοκίνητα και µε ένα µικρό
πλοιάριο που ξεκινά από ένα λιµάνι της βόρειας Κέρκυρας, τον
Άγιο Στέφανο, και µεταφέρει µόνο επιβάτες. Αυτήν τη στιγµή
µόνο αυτό λειτουργεί, µε αποτέλεσµα βέβαια τα Διαπόντια νησιά
να στερούνται, όπως σας είπα, και ζωτικής σηµασίας αγαθών
πρώτης ανάγκης. Οι Παξοί έχουν πλήρως αποκλειστεί, αφού τα
δύο υδροπτέρυγα, τα δύο «δελφίνια», που εξυπηρετούσαν τη
συγκοινωνία µεταξύ Παξών και Κέρκυρας, έχουν και αυτά καθη-
λωθεί. 

Και δεν µας είπατε, βέβαια, τι γίνεται µε τους εργαζόµενους
στα πλοία αυτά, οι οποίοι χωρίς να έχουν καµµία ευθύνη στην
αρχή τέθηκαν σε αναγκαστική άδεια και αργότερα, σιγά-σιγά,
αυτήν τη στιγµή πάνω από τριάντα από τους ογδόντα που δού-
λευαν σε αυτά τα πλοία έχουν απολυθεί. Εµείς θεωρούµε -και
αυτό αν θέλετε είναι και το κυρίαρχο- κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει
να µας πείτε, εν πάση περιπτώσει, µια οριστική ηµεροµηνία στην
οποία θα λέτε εσείς µε βάση τις πληροφορίες που έχετε από το
Υπουργείο σας ότι λύνεται το πρόβληµα, γιατί δεν µπορεί αυτό
να διαιωνιστεί εις τους αιώνας τους άπαντας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Έχετε το λόγο, κύριε
Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Για την επίσπευση της επίλυσης του προβλήµατος πιστοποί-
ησης έγινε άµεση επαφή µε όλους τους πλοιοκτήτες, οι οποίοι
έχουν ήδη ξεκινήσει τις σχετικές διαδικασίες ελέγχου και πιστο-
ποίησης. Στην Ελλάδα υφίστανται επί του παρόντος, σήµερα,

οκτώ διεθνείς νηογνώµονες, οπότε υπάρχει επάρκεια ελεγκτών,
που επιθεωρούν τα πλοία, µε σκοπό την τεκµηρίωση ότι είναι
ασφαλή για πλοήγηση. Σήµερα που µιλάµε έχουν ήδη πιστοποι-
ηθεί και έχουν επανέλθει στην ενεργό δράση έξι πλοία, εκ των
οποίων το ένα είναι το «ΑΓΙΑ ΤΡΙΑΔΑ», που εξυπηρετεί το δρο-
µολόγιο Λευκίµµη-Ηγουµενίτσα. Επίσης, είκοσι επτά πλοία ακόµη
θα ενεργοποιηθούν εντός της επόµενης εβδοµάδος, εκ των
οποίων τα τέσσερα εξυπηρετούν δροµολόγια στο Ιόνιο και στους
Διαπόντιους νήσους. Ανάµεσα σε αυτά είναι και το «ΑΛΕΞΑΝ-
ΔΡΟΣ». 

Όσον αφορά τώρα το καθεστώς των νηογνωµόνων, κάποιοι
είναι ιδιώτες και κάποιοι ανήκουν σε µη κερδοσκοπικά ιδρύµατα.
Αυτή είναι η κατάσταση. Ανεξαρτήτως καθεστώτος όµως, όλοι
οι νηογνώµονες ελέγχονται από το κράτος σε ετήσια δειγµατο-
ληπτική βάση, µε σκοπό τη διαπίστευση της σύννοµης λειτουρ-
γίας τους. Πέρα από τους ελέγχους του κράτους, οι
νηογνώµονες ελέγχονται επίσης και απευθείας από την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Και εάν δεν υπήρχαν όλοι αυτοί οι έλεγχοι, δεν θα
βρίσκαµε το πρόβληµα. Δεν θα παρουσιαζόταν κανένα πρό-
βληµα, αγαπητέ συνάδελφε. Αυτό το λέω, για να ξεκαθαρίσω κά-
ποιες εντυπώσεις, που ίσως κάποιες φορές δηµιουργούνται. 

Για την οριστική επίλυση του θέµατος τώρα, συνεχίζονται σή-
µερα που µιλάµε οι έλεγχοι των πλοίων, ώστε να διαπιστωθεί ότι
όντως δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα ασφάλειας, για να µπορέ-
σουν τα πλοία να επιστρέψουν στην ασφαλή πλοήγηση, χωρίς
να κινδυνεύει το επιβατικό κοινό. Μόλις ολοκληρωθούν οι έλεγχοι
και εκδοθούν τα κατάλληλα πιστοποιητικά ασφάλειας, τότε θα
αποκατασταθούν και τα δροµολόγια των νησιών.

Όσον αφορά τώρα στις απολύσεις των εργαζοµένων, σύµ-
φωνα µε το ν. 2932 επιτρέπεται η απόλυση των εργαζοµένων,
εφόσον ένα πλοίο παραµένει ακινητοποιηµένο, αλλά για µέγιστο
διάστηµα εξήντα ηµερών, που σηµαίνει ότι µετά το διάστηµα των
εξήντα ηµερών ο πλοιοκτήτης υποχρεούται να επαναπροσλάβει
το προσωπικό, αλλιώς πληρώνει πρόστιµο, που ισούται µε την
αµοιβή του εργαζόµενου προσαυξηµένη κατά 20%. Επί του πα-
ρόντος, έχουν σήµερα απολυθεί τριάντα άτοµα, ενώ δέκα άτοµα
έφυγαν µε αµοιβαία συναίνεση και επτά άτοµα πήραν άδεια.
Θέλω να πιστεύω ότι, ολοκληρώνοντας αυτό το πρόβληµα που
παρουσιάστηκε µε το νηογνώµονα, θα λυθεί και το πρόβληµα µε
τους εργαζόµενους ειδικά σε αυτήν την πολύ δύσκολη συγκυ-
ρία.

Κλείνοντας θέλω να επισηµάνω, κυρία Πρόεδρε, πως η ασφά-
λεια των πλοίων είναι µια αδιαπραγµάτευτη αρχή για την Κυβέρ-
νηση. Πρωταρχικός µας στόχος είναι να µη θρηνήσουµε ούτε
ένα ανθρώπινο θύµα από τις ακτοπλοϊκές µας µεταφορές. Θέλω
να καλέσω εσάς, κύριε συνάδελφε, και όλους να µεταφέρετε
αυτό το µήνυµα σε όλα τα νησιά µέχρι την ολοκλήρωση του θέ-
µατος του προβλήµατος πιστοποίησης που παρουσιάστηκε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 10/3-10-2011 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την παρουσία του τουρκικού
ερευνητικού σκάφους Πιρί Ρέις (Piri Reis) στην περιοχή του Κα-
στελόριζου.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βελόπουλου θα απαντήσει ο
Υπουργός κ. Λαµπρινίδης, αφού πρώτα δώσουµε το λόγο στον
κ. Βελόπουλο, για να µας την παρουσιάσει σύντοµα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, το δόγµα της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής
είναι το δόγµα του κατευνασµού εδώ και σαράντα περίπου χρό-
νια. Είναι το δόγµα του ανίσχυρου µπρος στον ισχυρό παρά-
γοντα και αυτό δεν διαψεύδεται από τα συνεχή λάθη και τις
συνεχείς υπαναχωρήσεις. Βέβαια, στο εσωτερικό πεδίο υπάρχει
η λογική ότι: ξέρετε, τηρούµε στάση σοβαρή και ψύχραιµη. Να
αναφέρω, βέβαια, ότι ψυχρό αίµα έχουν τα ερπετά και όχι οι άν-
θρωποι . Υπάρχουν όµως και όρια στην ανοησία των Τούρκων,
γιατί ξεπερνούν κατά πολύ τα όρια.
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Θα επιχειρήσω να κάνω µία καταγραφή του τι συµβαίνει στη
Μεσόγειο, γιατί η Ελλάδα δυστυχώς είναι απούσα. Έχουµε αλ-
λαγές σε πολιτεύµατα και σε ηγεσίες σε όλη τη Βόρεια Αφρική.
Επιχειρείται αλλαγή στη Συρία, έχουµε κοσµογονικές εξελίξεις
και αλλαγές στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο σε σχέση µε την
Κύπρο και το Ισραήλ και η Ελλάδα απουσιάζει µέσα στην εσω-
στρέφειά της, ασχολείται µε τα δικά της εσωτερικά προβλήµατα. 

Βέβαια, η αλλαγή όλων αυτών των πολιτευµάτων και των ηγε-
σιών, των πάλαι ποτέ φίλων αµερικανικών καθεστώτων έγιναν για
ένα και µόνο λόγο, κύριε Υπουργέ, και τον ξέρετε: είναι διότι ήταν
εθνικοποιηµένη η εξόρυξη των πετρελαιοειδών. Απ’ όλες αυτές
τις κυβερνήσεις των χωρών της βόρειας Αφρικής τηρούνταν αυ-
στηρά εθνική πολιτική στους υδρογονάνθρακες. Και µπορώ να
δώσω το παράδειγµα της Νιγηρίας, όπου και εκεί γίνονται επα-
ναστάσεις, οι κακοµοίρηδες σφάζονται µεταξύ τους και κανένας
δεν παρεµβαίνει. Αλλά λειτουργεί η «SHELL» στη Νιγηρία, οπότε
δεν µπορεί να γίνει παρέµβαση των καλών δυνάµεων του ΟΗΕ
ούτε των κιονόκρανων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Πάµε στην ουσία. Η Τουρκία αυτή τη στιγµή, κύριε Υπουργέ
µου, διακατέχεται από έναν πανικό και αυτό είναι µία πραγµατι-
κότητα. Και δυστυχώς, ο πανικόβλητος είναι ο επικίνδυνος. Γιατί
λέω πανικό; Γιατί έχει προβλήµατα µε το Ιράν, έχει προβλήµατα
µε τη Συρία, έχει προβλήµατα µε το Ισραήλ, έχει προβλήµατα µε
τη Ρωσία, ακυρώθηκε η εµπορική συµφωνία για το φυσικό αέριο,
που σηµαίνει ότι πρέπει κάπου να κάνει εξαγωγή του πανικού
της. Και το σηµείο που ψάχνει, κύριε Υπουργέ, το ξέρετε, είναι
το Καστελόριζο, γιατί εκεί επιτυγχάνει δύο πράγµατα. Πρώτον,
διοχετεύει την εκτόνωση στο εξωτερικό, στην Ελλάδα, γιατί
αλλού δεν µπορεί να κάνει µαγκιές…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ζητώ συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε. Ένα λεπτό.
Μαγκιές δεν µπορεί να κάνει στο Ισραήλ, αυτή είναι η αλήθεια.

Και ήταν τεράστια η επιτυχία του µακαρίτη του Παπαδόπουλου
να βάλει στο παιχνίδι το Ισραήλ, αυτό που φωνάζουµε εδώ και
πάρα πολλά χρόνια εµείς και ο Πρόεδρός µας, στρατηγική συµ-
µαχία και συµφωνία µε το Ισραήλ για να µπορέσουµε να κάνουµε
το αυτονόητο, να βάλουµε την «NOBLE ENERGY» και την
«DELEC» κάτω από την Κρήτη να βγάλουµε τα δισεκατοµµύρια
ευρώ σε του ορυκτού µας πλούτου. 

Δεύτερον, αυτό που κάνει η Τουρκία είναι επίδειξη ισχύος και
εκφοβισµού. Και επειδή κάποιοι χαµογελούν εδώ µέσα, θα τους
πω ότι η ιστορία των πετρελαίων είναι πολύ σηµαντική ιστορία
για να γελάει κανείς. Και το λέω αυτό γιατί; Έχω µπροστά µου
και θα το δώσω στα Πρακτικά -κύριε Υπουργέ, αυτό φτάνει στο
όριο της προδοσίας και το λέω δηµοσίως πλέον- Φύλλο της Εφη-
µερίδας της Κυβερνήσεως. Ξέρετε τι λέει αυτό; Από το 1973
υπάρχουν τεράστια αποθέµατα πετρελαίου στην Ελλάδα, Θεσ-
σαλονίκη και Πελοπόννησο. Επειδή γελάνε κάποιοι εδώ µέσα και
πρέπει να τους κοπεί το γέλιο. Φύλλο Εφηµερίδας  της Κυβερ-
νήσεως από το 1973. Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος, κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Αν, λοιπόν, επί πενήντα χρόνια δεν κάναµε τίποτε, αυτό πώς
λέγεται; Λέγεται ανικανότητα µόνο ή και προδοσία; Περιµένω
από κάποιον υπεύθυνο να µου το πει. Για να µην γελάνε εδώ ασό-
βαροι µε σοβαρά θέµατα. 

Πάµε στο επόµενο. Αυτό που κάνει η Τουρκία, κύριε Υπουργέ
µου -και το ξέρετε, γιατί χειρίζεστε τα θέµατα εξωτερικής πολι-
τικής- είναι να προσπαθεί πιέζοντας, να δηµιουργήσει φόβο στην
Ελλάδα. Σαράντα χρόνια φοβόµαστε. Στη θέση Μπάµπουρα δεν
µπορούµε να κάνουµε εξόρυξη, στο Καστελόριζο δεν µπορούµε
να πάµε, στα Ίµια δεν µπορούµε να πάµε. Αν συνεχίσουµε τη λο-
γική, κύριε Λαµπρινίδη, των διαβηµάτων, γιατί αυτή είναι η λογική
της Ελλάδος, συνεχή διαβήµατα για τα οποία αδιαφορεί η Τουρ-
κία, θα παγιώσουµε µία αµφισβήτηση της Τουρκίας.

Θα µε ρωτήσετε: ποια είναι η λύση; Η λύση είναι απλή, διότι
αλλιώς θα οδηγηθούµε σε ακύρωση του νοµίµου δικαιώµατος
της Ελλάδος να ορίσει ΑΟΖ στο Καστελόριζο. Αύριο το πρωί
εσείς, ο Πρωθυπουργός, θα ορίσουµε ΑΟΖ µε την Κύπρο, για να
µην µας προλάβουν οι Τούρκοι και µε τα Κατεχόµενα ορίσουν
αυτοί ΑΟΖ µεταξύ τους. Διότι θα επιχειρήσουν να κυρώσουν ΑΟΖ
µε τα Κατεχόµενα. Βάλτε το Ισραήλ στο παιχνίδι. Βάλτε την
«DELEC» στο παιχνίδι. Βάλτε τη «NOBLE ENERGY». Ορίστε ΑΟΖ
και να είστε βέβαιοι για ένα πράγµα. Λεφτά υπάρχουν εκεί κάτω.
Λεφτά υπάρχουν στη νότια Κρήτη, απλά τα λεφτά που λέγατε ότι
υπάρχουν, δεν υπήρχαν. 

Εµείς σας δείχνουµε πού υπάρχουν λεφτά. Αρκεί µε το Πρό-
γραµµα «ΕΥΡΗΚΑ» να µην τα υποθηκεύσει η Κυβέρνησή σας,
γιατί οι Γερµανοί θα βάλουν τα ενεργειακά εκεί µέσα. Και θα είναι
έγκληµα για την Ελλάδα και µια ακόµα επιλογή στα όρια της προ-
δοσίας που συντελείται. 

Αυτά ήθελα να πω και θα περιµένω την απάντησή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Βελόπουλο από το ΛΑΟΣ. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Υπουργός Εξωτερικών κ. Σταύ-

ρος Λαµπρινίδης. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  
Κύριε Βουλευτά, ήρθα προετοιµασµένος να απαντήσω σε µια

συγκεκριµένη ερώτηση και δυστυχώς, η πρωτολογία σας δεν
είχε να κάνει σχεδόν σε τίποτα µ’ αυτήν. 

Όµως, θα µου επιτρέψετε, επειδή χρησιµοποιήσατε κάποιες
πολύ βαριές εκφράσεις, να σας ανακοινώσω απλά µε στοιχεία
κάτι που θα οφείλατε, όπως φαντάζοµαι, να γνωρίζετε, όπως ότι
έχουν ήδη προκηρυχθεί από την Ελλάδα για πρώτη φορά στην
ιστορία της έρευνες για τα πετρέλαια στο Ιόνιο και τη νότια
Κρήτη και ότι για πρώτη φορά πέρασε µε νόµο πρόσφατα από
τη Βουλή ο φορέας, που δεν υπήρχε στην Ελλάδα, για την εκµε-
τάλλευση υδρογονανθράκων. 

Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, θερµά να προσέχατε λιγάκι τις
εκφράσεις που χρησιµοποιείτε µέσα στη Βουλή.

Τώρα, όσον αφορά την ερώτησή σας, η περιοχή της Ανατολι-
κής Μεσογείου διέρχεται µια πολύ ταραγµένη περίοδο, κάτι που
είναι πολύ γνωστό, λόγω των δραµατικών εξελίξεων που έφερε
η «Αραβική Άνοιξη», λόγω της ρευστότητας που υπάρχει στη
Μέση Ανατολή, λόγω του παλαιστινιακού που βρίσκεται σε ευαί-
σθητη φάση, λόγω της κατάστασης στη Συρία, που συνιστά εν
δυνάµει απειλή για τη σταθερότητα στην περιοχή και λόγω φυ-
σικά των σφαγών που συµβαίνουν µέσα στη χώρα. 

Σ’ αυτό το περιβάλλον, λοιπόν, η Τουρκία έχει προβεί σε δη-
λώσεις και ενέργειες που επιδεινώνουν το κλίµα. Οι πρόσφατες
ενέργειες και δηλώσεις της, µε αφορµή την άσκηση του αυτο-
νόητου κυριαρχικού δικαιώµατος της Κυπριακής Δηµοκρατίας
να προχωρήσει σε αξιοποίηση του φυσικού της πλούτου, αντι-
στρατεύονται προφανώς το διεθνές δίκαιο, υπονοµεύουν τη στα-
θερότητα στην ευρύτερη περιοχή και προκαλούν ιδιαίτερη
ανησυχία. 

Τώρα, όσον αφορά την Τουρκία, κύριε Βουλευτά, αυτή επιχει-
ρεί να στρατιωτικοποιήσει τη συζήτηση –και γι’ αυτό δεν υπάρχει
αµφιβολία- ακριβώς επειδή δεν έχει επιχειρήµατα. 

Απέναντι σ’ αυτές τις αντιδράσεις της Άγκυρας, εµείς από την
πρώτη στιγµή αντιτάξαµε την αναγκαιότητα σεβασµού του διε-
θνούς δικαίου. Πρόκειται για µια «σηµαία», αν θέλετε, της ελλη-
νικής εξωτερικής πολιτικής -και όχι απλώς «σηµαία» ευκαιρίας
και «σηµαία» αδυναµίας, αλλά µια «σηµαία» ισχύος- των διεθνών
συνθηκών και της διεθνούς νοµιµότητας. 

Όπως έχουν ήδη δηλώσει η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι Ηνωµένες
Πολιτείες, η Ρωσία και άλλες χώρες µε τις οποίες έχουµε έρθει
σε επαφή, οι τουρκικές απειλές και πράξεις των τελευταίων
εβδοµάδων πρέπει να σταµατήσουν και η Κυβέρνηση της Κυ-
πριακής Δηµοκρατίας είναι ο µόνος νόµιµος εκπρόσωπος στο
νησί και ασκεί, µε βάση το Διεθνές Δίκαιο, τα δικαιώµατα σύνα-
ψης διεθνών συµφωνιών και εκµετάλλευσης πλουτοπαραγωγι-
κών πηγών. 

Σ’ αυτό το πλαίσιο, η λεγόµενη συµφωνία, στην οποία αναφερ-
θήκατε, της Τουρκίας µε τα Κατεχόµενα είναι άκυρη και φυσικά,
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χωρίς κανένα περιεχόµενο. Αυτό είναι κάτι που δεν το λέµε µόνο
εµείς, αλλά η διεθνής κοινότητα. Και το λέει µετά και από δικές
µας επαφές επί αυτού του θέµατος. 

Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός στη συνοµιλία του την περασµένη
εβδοµάδα µε τον κ. Ερντογάν, αλλά και εγώ στη συνοµιλία µου
µε τον Τούρκο οµόλογό µου στη Νέα Υόρκη, τονίσαµε στην τουρ-
κική πλευρά ότι οφείλει να απόσχει από απειλές και ενέργειες,
που προκαλούν ένταση και παραβιάζουν φυσικά το Διεθνές Δί-
καιο και κυριαρχικά δικαιώµατα. Τονίσαµε ότι η οδός των εντά-
σεων είναι λανθασµένη και επικίνδυνη. Αυτό είναι κάτι που τόνισα
και εγώ προσωπικά, όχι µόνο στους Τούρκους, αλλά και σε
όλους τους συνοµιλητές µας στη Νέα Υόρκη. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Το Υπουργείο Εξωτερικών τώρα, προφανώς παρακολουθεί συ-
νεχώς και αξιολογεί µε προσοχή τις εξελίξεις και βρίσκεται σε
συνεχή συνεννόηση µε την Κυπριακή Δηµοκρατία. Σ’ αυτό το
πλαίσιο, είµαι σε συνεχή συνεννόηση και µε την Κύπρια οµόλογό
µου για τις κινήσεις του Πίρι Ρέις και βέβαια, κάθε φορά που οι
αρµόδιες αρχές µας αναφέρουν τουρκική παραβατική συµπερι-
φορά σε περιοχή δικαιοδοσίας της χώρας µας, προβαίνουµε
ακαριαία σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες και τις σταµατάµε. 

Τώρα τα ζητήµατα αυτά τίθενται παγίως υπ’ όψιν στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στο πλαίσιο της ενταξιακής δια-
πραγµατευτικής διαδικασίας της Τουρκίας και προφανώς τα επι-
σηµαίνουµε µε κάθε κατάλληλη ευκαιρία σε όλα τα διεθνή φόρα
και µε επιτυχία. 

Πρέπει δε να είναι ξεκάθαρο προς όλους -και αυτό αποτελεί
ένα σταθερό µήνυµά µας προς την Τουρκία- ότι συµπεριφορές
όπως αυτές που είδαµε τον τελευταίο καιρό, δεν είναι αποδεκτές
και συνιστούν τροχοπέδη στη συνεργασία και την ευρωπαϊκή
προοπτική της ίδιας της Τουρκίας. Η Ελλάδα επιθυµεί καλές σχέ-
σεις µε την Τουρκία. Πιστεύουµε πως κάτι τέτοιο είναι προς αµοι-
βαίο όφελος. 

Πιστεύουµε όµως πως είναι αυτονόητο ότι οι σχέσεις αυτές
µπορούν να αναπτυχθούν µόνο σε ένα περιβάλλον σεβασµού του
διεθνούς δικαίου και των κυριαρχικών δικαιωµάτων της κάθε
πλευράς. Καµµία κίνηση της Τουρκίας δεν συνάδει µε το ανω-
τέρω πλαίσιο και δεν µένει αναπάντητη. Καµµία! Έχουµε και την
ψυχραιµία και την αποφασιστικότητα για να προασπίσουµε τα
κυριαρχικά µας δικαιώµατα, χωρίς να επιτρέψουµε στην Τουρκία
να ορίσει το ρυθµό αυτών των εξελίξεων και χωρίς να της επι-
τρέψουµε να ορίσει και τον τρόπο µε τον οποίο συζητούµε στην
Ελλάδα τα ζητήµατα αυτά. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό Εξωτερικών κ. Σταύρο Λαµπρινίδη. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσει, ο Βου-

λευτής Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυ-
ριάκος Βελόπουλος. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ξέρετε δεν έχω
καµµία απαίτηση από εσάς να γνωρίζετε τι ξέρω για τα πετρέ-
λαια. Όµως, έχω απαίτηση από τον Υπουργό Εξωτερικών να
ξέρει πως όταν του µιλάω για το Καστελόριζο, να µη µου µιλάει
για το Ιόνιο διότι η ιστορία έρευνας µε τα πετρέλαια από την κυ-
βέρνηση και τους καθορισµούς γίνεται για το Ιόνιο σήµερα.
Εκτός αν χάσαµε τη γεωγραφία! Διότι για το Ιόνιο η Κυβέρνηση,
ως επιλογή και ο κ. Μανιάτης συζητάει. Εγώ µιλάω για το Καστε-
λόριζο. 

Δεύτερον, επειδή µάλλον δεν ξέρετε καλά ή γνωρίζετε πληµ-
µελώς το θέµα του «φορέα διαχειρίσεως», θα σας πω ότι αυτή η
ιστορία ξεκίνησε πριν ένα χρόνο και ο Υπουργός ο δικός σας -
και το αναφέρω εδώ µέσα για να µην το κάνω έξω- εκλιπαρεί για
δύο τεχνοκράτες τους οποίους δεν τους δίνει η Κυβέρνηση, γιατί
δεν έχει 100.000 ευρώ. Και εσείς µου λέτε για «φορέα διαχειρί-
σεως». 

Επειδή, λοιπόν, ξέρω καλά το θέµα, θα ήθελα ειλικρινά να µην
επιστρέψω την ειρωνεία ή τον κοµπασµό, αλλά να σας πω ότι θα
πρέπει να είστε προσεκτικότεροι, όταν λέτε κάποια πράγµατα
εδώ τα οποία τα ξέρουν κάποιοι άλλοι καλά και παρασκηνιακά. 

Πάµε τώρα στην ουσία. Η επίκληση του διεθνούς δικαίου είναι

η επιλογή αυτού που σας είπα εγώ του αδύναµου. Αυτό κάνει η
Ελλάδα σαράντα χρόνια. Εγώ δεν διαφωνώ στην επίκληση του
Διεθνούς Δικαίου. Όµως η επίκληση του διεθνούς δικαίου είναι
«η επίκληση του αδυνάµου», κατά το Θουκυδίδη, στη συνδιαλ-
λαγή-συζήτηση Μηλίων και Αθηναίων. Έχουµε τρανταχτό παρά-
δειγµα. 

Λέµε για καθορισµό ΑΟΖ της Τουρκίας µε τα Κατεχόµενα.
Έχετε απόλυτο δίκιο. Διεθνώς και µε βάση τη νοµιµότητα, δεν
µπορεί να γίνει κάτι τέτοιο. Ελάτε, όµως, που υπάρχει ένα κρά-
τος, ένα Ψευτοκράτος το οποίο το έχουν αναγνωρίσει πολλοί και
πολύ φοβούµαι ότι το «ουδέν µονιµότερον του προσωρινού»
ισχύει και εδώ. Και οι Τούρκοι µε τη λογική του κατευνασµού που
ακολουθείται από την πλευρά µας, καταφέρνουν συνεχώς να
ακυρώνουν τα δίκαια που έχουµε εµείς, κύριε Υπουργέ! Εδώ και
σαράντα χρόνια, αν πάρετε τα Πρακτικά των δικών σας Υπουρ-
γών Εξωτερικών και του κυρίου Πρωθυπουργού σήµερα, αλλά
και των υπολοίπων της Νέας Δηµοκρατίας, θα δείτε πως ό,τι µου
είπατε, «copy-paste» τα έλεγαν και αυτοί. Ό, τι µου είπατε τώρα
εσείς! Έλεγαν ακριβώς τα ίδια, γιατί ακολουθούσαν όλοι το
δόγµα του κατευνασµού το οποίο σήµερα ακολουθείται. 

Η προσπάθεια να καλλιεργηθεί το φόβητρο της Τουρκίας πρέ-
πει να σταµατήσει. Η Τουρκία πέρα από το γεγονός ότι έχει
άδικο, είναι σε πανικό, έχει πρόβληµα, και είναι στριµωγµένη.
Εγώ προσπαθώ και κρούω τον κώδωνα του κινδύνου ότι η Τουρ-
κία θα «βγάλει» αυτό το στρίµωγµα στο Καστελόριζο και, όπως
πολύ εύστοχα είπατε, θέλει να στρατιωτικοποιήσει το θέµα. Δεν
πρέπει βέβαια να πέσουµε στην παγίδα να στείλουµε στρατό και
ναυτικό εκεί, αλλά πρέπει να ορίσουµε ΑΟΖ στην περιοχή. Και
δεν είναι µόνο το Καστελόριζο.

Και επειδή, όπως λέτε, έχουµε δίκιο γιατί δεν ορίζετε την ΑΟΖ;
Αφού έχουµε δίκιο, ορίστε την ΑΟΖ µε την Κύπρο και το Ισραήλ
και τελείωσε η ιστορία. Ούτε στρατιωτικοποίηση ούτε τίποτα! Ξέ-
ρετε ότι γεωστρατηγικά παίζονται τεράστια παιχνίδια, η τήξη των
πάγων στην Αρκτική κάνει τους Αµερικανούς και τους Ρώσους
να κάνουν κοινές δουλειές µε τα πετρέλαια, στο Μεξικό µπαίνουν
οι Ρώσοι µε τα αµερικανικά πετρέλαια.

Αφού τα βρήκαν Ρώσοι και Αµερικανοί για το θέµα των πετρε-
λαίων, υποβαθµίζεται η Τουρκία ως ανάχωµα, ως ανασχετικός
παράγοντας, λόγω των αγωγών ΤGI Ναµπούκο και των εκβια-
σµών της Άγκυρας. Αυτά ακυρώνονται, γιατί το Ισραήλ πρέπει
να περάσει φυσικό αγωγό νοτίως της Κρήτης και της Κύπρου για
να οδηγήσει στην Ευρώπη το φυσικό αέριο. Αυτός είναι ο στό-
χος. 

Βοηθήστε, λοιπόν, το Ισραήλ και η Ελλάδα θα αποκτήσει ένα
τεράστιο στρατηγικό πλεονέκτηµα. Είµαστε απόντες και αυτή
είναι η αγωνία µας, η αγωνία του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού. 

Θα ήθελα να πω και κάτι άλλο, γιατί ενοχλήθηκαν και οι Αµε-
ρικανοί. Όταν ενοχλείται το Ισραήλ το  «business as usual», στη
Νοτιοανατολική Μεσόγειο των Αµερικανών τότε είναι η κατάλ-
ληλη στιγµή να ορίσουµε ΑΟΖ. Είναι η κατάλληλη στιγµή τώρα
να ορίσουµε την ΑΟΖ µας, γιατί οι Γερµανοί, µας πιέζουν να βά-
λουµε την ενέργεια µέσα στο «ΕΥΡΗΚΑ». Αν βάλουµε την ενέρ-
γεια µέσα στο «ΕΥΡΗΚΑ», σηµαίνει ότι βάζουµε πετρέλαια,
φυσικό αέριο, ορυκτά και ακίνητα σε ένα τσουβάλι για 125 δισε-
κατοµµύρια ευρώ, όταν υπάρχουν 7 τρισεκατοµµύρια, σύµφωνα
µε τους ειδικούς, σε φυσικό αέριο νοτίως της Κρήτης και σε όλη
εκείνη την περιοχή. 

Αυτό που θέλω από σας είναι το εξής: Αύριο το πρωί µπο-
ρούµε όλοι µαζί, διακοµµατικά, µέσα στη Βουλή, να περάσουµε
το νόµο και να πούµε: «η Ελλάδα ορίζει ΑΟΖ». Εδώ µέσα, όλα τα
κόµµατα. Και το ΚΚΕ θα το ψηφίσει. Θα έχετε πετύχει µια περή-
φανη εθνική νίκη, για την οποία θα σας ευγνωµονεί ο τόπος, εάν
το κάνετε αυτό. Θα σας ευγνωµονεί το έθνος. Γιατί; Διότι από
εκεί και πέρα η Ελλάδα θα είναι παίκτης στη Νοτιοανατολική Με-
σόγειο. Όχι στα λόγια, αλλά εν τοις πράγµασι θέλω αποδείξεις,
διότι αυτό δεν αφορά µόνον εσάς. Αφορά το έθνος, την πατρίδα,
την Ελλάδα. Γιατί υπάρχουν χρήµατα και τα χρήµατα είναι εκεί. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
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τον κ. Βελόπουλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο Εκπαιδευτικό Πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που
οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι δύο µα-
θητές και ένας εκπαιδευτικός από το 70ο Δηµοτικό Σχολείο Αθή-
νας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο αξιότιµος Υπουργός Εξωτερικών κ. Σταύρος
Λαµπρινίδης, µε την απάντηση του οποίου προς τον κ. Βελό-
πουλο ολοκληρώνουµε τον κύκλο των επικαίρων ερωτήσεων.  

ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Βελόπουλε, επαναλάβατε δυστυχώς στη δευτερολογία
σας, µε διαφορετικό τρόπο αλλά και πάλι, κατά τη γνώµη µου,
παράξενο και θα έλεγα και επικίνδυνο, την κατηγορία σας περί
προδοσίας. Όµως δεν καταλαβαίνω ακριβώς πού εδράζεται το
επιχείρηµά σας, διότι διατείνεστε ότι είστε και βαθύς…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είπα κάτι τέτοιο στη Βουλή.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Το είπατε

στην πρωτολογία. Το είπατε µε άλλους τρόπους. Δεν είπα ότι
χρησιµοποιήσατε τη λέξη αυτή. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μα δεν είπα κάτι τέτοιο. Δεν κα-
ταχωρήθηκε κάτι τέτοιο. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Στη δευ-
τερολογία όµως επαναλάβατε και πάλι –γιατί θέλω να καταλάβω
ακριβώς πού εδράζεται η βαθιά σας γνώση επί του ενεργειακού-
…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δηµοσιογράφος είµαι.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Δηµοσιο-

γράφος, άρα τα ξέρετε όλα, προφανώς!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, απλά διαβάζω πολύ... 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Θέλω να

καταλάβω λοιπόν πού εδράζεται η συζήτηση περί Καστελορίζου,
όταν επαναλάβατε και στην πρωτολογία και στη δευτερολογία
σας τη νότια Κρήτη. Είπατε ότι εκεί πιστεύετε ότι υπάρχουν κοι-
τάσµατα. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ; Το Πανεπιστήµιο του Χιού-
στον, σας είπα.  Αν δεν ξέρετε, ενηµερωθείτε από τον κ. Μανιάτη. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Δεν σας
διέκοψα. Δεν ακούσατε στην πρωτολογία µου ότι ανακοίνωσα ή,
αφού είστε τόσο βαθύς γνώστης, δεν διαβάσατε ότι οι έρευνες
που προκήρυξε η ελληνική Κυβέρνηση πρόσφατα, είναι για Ιόνιο
και νότια Κρήτη; Δεν το έχετε διαβάσει. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κάνετε λάθος. Ψάξτε το. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Σας πα-

ρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ σας παρακαλώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ και τους

δύο συναδέλφους. Δεν γίνεται καθόλου διάλογος! 
Κύριε Υπουργέ, να απευθύνεστε σε όλο το Σώµα. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΛΑΜΠΡΙΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Εποµέ-

νως –επανέρχοµαι- για πρώτη φορά η Ελλάδα στη σύγχρονη
ιστορία της ίδρυσε φορέα για την εκµετάλλευση υδρογονανθρά-
κων, που µας επιτρέπεται τώρα, µας δίνεται η νοµική βάση να το
πράξουµε και για πρώτη φορά προκήρυξε έρευνες σε Ιόνιο και
νότια Κρήτη. Τελεία και παύλα. 

Όσον αφορά τώρα τις ευρύτερες δηλώσεις, οι οποίες έγιναν
για την εξωτερική πολιτική της Ελλάδας τα τελευταία σαράντα
χρόνια και τις µοµφές απέναντι σε όλους, φαντάζοµαι τους Πρω-
θυπουργούς και τους Υπουργούς Εξωτερικών των τελευταίων
σαράντα ετών, δεν µπορώ να απαντήσω κάτι παραπάνω από το
να πω ότι η Ελλάδα είναι µια δηµοκρατία που κυβερνήθηκε µε
µία εξωτερική πολιτική που έχει κατορθώσει σε µεγάλο βαθµό
να συσπειρώσει συναίνεση και θεωρώ ότι είναι πολύ σηµαντικό
όλα τα κόµµατα να διατηρήσουµε την προσπάθεια αυτή. Εκφρά-
σεις οι οποίες µπορεί να παρεκκλίνουν απ’ αυτήν την προσπάθεια
συναίνεσης εµένα τουλάχιστον δεν µε ευχαριστούν. Τις δέχοµαι
–διότι έχουµε δηµοκρατία- αλλά θα ήθελα να προσπαθούµε όλοι

σ’ αυτήν την Αίθουσα να µην αφήνουµε αιχµές για τον πατριωτι-
σµό ή για την ευφυΐα ή, αν θέλετε, για τη δυναµικότητα που έχει
δείξει ο οποιοσδήποτε Υπουργός Εξωτερικών ή Πρωθυπουργός. 

Το Διεθνές Δίκαιο δεν είναι µία «καραµέλα». Είναι, στις διεθνείς
διπλωµατικές σχέσεις τουλάχιστον, το βασικό όπλο. Στις στρα-
τιωτικές σχέσεις υπάρχουν άλλα όπλα. Υπάρχουν πλοία, αερο-
πλάνα. Όµως στη διπλωµατία –εκτός κι αν θέλουµε να την
καταργήσουµε- τα βασικό όπλα είναι ο λόγος και το Διεθνές Δί-
καιο. Η ήττα, αν θέλετε, της Τουρκίας, όποτε προβαίνει σε πα-
ραβιάσεις του Διεθνούς Δικαίου, εξαιτίας της ελληνικής
Κυβέρνησης, της ελληνικής διπλωµατίας και των δικών µας πα-
ρεµβάσεων είναι δραµατική σε κάθε επίπεδο. Θεωρώ ότι οι κινή-
σεις που έκανε πρόσφατα στην Κύπρο και η καταδίκη που
απέσπασε από την Ευρωπαϊκή Ένωση και στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο για πρώτη φορά ανοιχτά, χωρίς περιστροφές, από τις
Ηνωµένες Πολιτείες, από τη Ρωσία και από άλλους, δείχνουν ότι
το Διεθνές Δίκαιο, όταν κάποιος ξέρει σωστά να το προωθεί, δεν
είναι αδυναµία. Κολλάει στη γωνία µία χώρα η οποία επιδιώκει
να δηµιουργήσει ένταση. Αυτό, όπως κι εσείς σωστά είπατε, δεν
είναι κάτι αδιάφορο στην Τουρκία. Η Τουρκία σήµερα αντιµετω-
πίζει πάρα πολλά προβλήµατα µε την πολιτική της και ενδιαφέ-
ρεται σαφέστατα να µπορεί να προβάλλει ένα πρόσωπο
σταθερού παίκτη. Το πρόσωπο αυτό καταρρίπτεται όµως όχι
µόνο από τις δικές της κινήσεις, αλλά κι από τις δικές µας αντι-
δράσεις. Και αυτό της δηµιουργεί τεράστια ζητήµατα. 

Έχω,  λοιπόν, την εντύπωση, κύριε Πρόεδρε, -για να φέρουµε
κάτω τον τόνο αυτής της συζήτησης- ότι η ελληνική εξωτερική
πολιτική στο ζήτηµα της Τουρκίας είναι εξαιρετικά πετυχηµένη,
ότι η δική µας η αταλάντευτη στάση κι η προάσπιση των εθνικών
συµφερόντων δεν αµφισβητείται και δεν πρέπει να αµφισβητεί-
ται, ούτε κι η επιτυχία µας ως τώρα, και θέλω να διαβεβαιώσω
τη Βουλή ότι θα είµαστε σε σταθερή συνεργασία µε όλα τα κόµ-
µατα, ώστε κάθε τέτοιου είδους κίνηση, ιδιαιτέρως εάν αφορά
ποτέ δικό µας χώρο, θα έχει την απάντηση που της οφείλεται όχι
µόνον από την ελληνική διπλωµατία αλλά από όλο τον πολιτικό
κόσµο της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για την ΑΟΖ δεν µας είπατε τί-

ποτα. Δεν αναφέρατε τη λέξη «ΑΟΖ».
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Εξωτερικών κ. Λαµπρινίδη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων

ερωτήσεων της Παρασκευής 7 Οκτωβρίου 2011.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-

γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1.- Η µε αριθµό 21/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αντωνίας Αν-
τωνίου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την κατασκευή του δρόµου Λάρυµνα –
Μαρτίνο στη Φθιώτιδα.

2. Η µε αριθµό 23/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ.  Κωνσταντίνου Χατζηδάκη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά
µε την εργασιακή εφεδρεία σε φορείς που εποπτεύονται από το
Υπουργείο Ανάπτυξης. 

3. Η µε αριθµό 34/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση της Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαίδου προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων στη λειτουργία του Κέντρου Εκπαίδευσης και Απο-
κατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ).

4. Η µε αριθµό 17/1/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυ-
πουργό, σχετικά µε την αύξηση της εγκληµατικότητας λόγω της
ανεξέλεγκτης διακίνησης πολεµικών όπλων.

5. Η µε αριθµό 29/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
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τάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την περικοπή δαπανών στα Κέντρα Πρόληψης για την
Ψυχική Υγεία. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3  του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 28/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε την ολοκλήρωση του Φράγµατος Αχυρών στο Νοµό Αιτωλοα-
καρνανίας.

2. Η µε αριθµό 24/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη λειτουργία
του Κολυµβητηρίου Μυτιλήνης. 

3. Η µε αριθµό 35/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους σε βάρος των εργαζοµένων

και των συνταξιούχων του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων.
4. Η µε αριθµό 22/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη
προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
και  Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχε-
τικά µε τα Κέντρα Πρόληψης κατά των Ναρκωτικών.

5. Η µε αριθµό 27/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε τη φορολόγηση και τον έλεγχο των ελ-
ληνικών κεφαλαίων σε Τράπεζες του εξωτερικού.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.26’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 7 Οκτωβρίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


